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Dnia 18.2.2025r. 

 

Rada Gminy Istebna 

Radni-Sesja 

Protokół XIV/2025 

XIV Sesja Rady Gminy w dniu 30 stycznia 2025 

Miejsce posiedzenia: salka posiedzeń Urzędu Gminy Istebna 

Obrady rozpoczęto 30 stycznia 2025 o godz. 14:00, a zakończono o godz. 17:17 tego 

samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 14 członków. 

Obecni: 

1. Magdalena Gazur 

2. Damian Izba 

3. Barbara Kubas 

4. Hubert Kukuczka 

5. Elżbieta Legierska 

6. Piotr Lipowski 

7. Kazimierz Łacek 

8. Ewa  Macoszek-Dragon 

9. Władysław Małyjurek 

10. Bartłomiej Mucha 

11. Magdalena Mucha 

12. Agnieszka Sikora 

13. Zbigniew Wałach 

14. Jadwiga Waszut 

  

  

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad. 

Magdalena Mucha - Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

- Dzień dobry. Przewodnicząca Rady Gminy Istebna informuje, że obrady Rady Gminy Istebna 

są transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. 

Zarejestrowane w czasie obrad informacje są publicznie dostępne, nie ma możliwości ich 

usuwania lub cenzurowania. Dlatego należy zwrócić szczególną uwagę na treść wypowiedzi, 

ponieważ istnieje możliwość naruszenia dóbr osobistych np. poprzez ujawnienie danych 

osób fizycznych nie uczestniczących w obradach. Szczegółowe informacje dotyczące 
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przetwarzania danych osobowych dostępne są na sali obrad oraz na stronie internetowej 

www.istebna.eu w zakładce ochrona danych osobowych. Otwieram XIV Sesję Rady Gminy 

Istebna. Na naszym spotkaniu witam Wójta Gminy Istebna Stanisława Legierskiego. 

Stanisław Legierski - Wójt Gminy Istebna 

- Dzień dobry, witam serdecznie.  

Magdalena Mucha - Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

- Witam Panią Wicewójt Klaudię Pasterny.  

Klaudia Pasterny - Zastępca Wójta Gminy Istebna 

- Dzień dobry.  

Magdalena Mucha - Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

- Witam Panią Sekretarz Panią Grażynę Szalbot.  

Grażyna Szalbot - Sekretarz Gminy Istebna 

- Dzień dobry.  

Magdalena Mucha - Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

- Witam Panią Skarbnik Panią Bronisławę Fiedor.  

Bronisława Fiedor - Skarbnik Gminy Istebna 

- Dzień dobry.  

Magdalena Mucha - Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

- Witam Pana aspiranta sztabowego Marcina Sztwiertnie. To jest nasz gość na dzisiejszych 

obradach. Witam sołtysów wsi Istebna i Koniaków. Witam Panią Dyrektor Gminnego Ośrodka 

Kultury Panią Lucję Dusek. Witam wszystkich kierowników gminy, referatów w gminie Istebna 

w Urzędzie Gminy. Witam Panią Agatę Kobel-Zembik Panią Kierownik Referatu Finansowego. 

Witam obsługę i pracowników biura rady, którzy nam dzisiaj pomagają w naszej, w naszych 

obradach. I witam Pana mecenasa Tomasza Szkaradnika, który również czuwa nad 

prawidłowym przebiegiem dzisiejszych obrad. I witam wszystkie Panie i Panów radnych. Na 

podstawie listy obecności stwierdzam, że jest obecnych 14 radnych, a więc wszystkie 

podejmowane przez nas uchwały mamy, podejmowane przez nas uchwały będą miały moc 

prawną. 

  

2. Przedstawienie porządku obrad. 

Magdalena Mucha - Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

Przechodzimy do punktu drugiego, przedstawienie porządku obrad. Wniosek Przewodniczącej 

Rady Gminy Istebna o zmianę w porządku obrad poprzez dodanie dodatkowego punktu, który 

nosi nazwę: punkt 7, podpunkt I. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr VII/53/2019 

Rady Gminy Istebna z dnia 25 kwietnia 2019 roku w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Województwu Śląskiemu poprzez udzielenie dotacji celowej w wysokości 360 390 zł z 

przeznaczeniem na realizację zadania pod nazwą 'Projekt rozbudowy drogi wojewódzkiej nr 941 
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na odcinku Istebna Dzielec - Jaworzynka Krzyżowa'. Drugi wniosek Przewodniczącej Rady Gminy 

Istebna o zmianę w porządku obrad poprzez dodanie dodatkowego punktu, który nosi nazwę: 

Punkt 7 podpunkt J. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr VII/52/2019 Rady Gminy 

Istebna z dnia 25 kwietnia 2019 roku w sprawie udzielenia pomocy finansowej Województwu 

Śląskiemu poprzez udzielenie dotacji celowej w wysokości 333 330 zł z przeznaczeniem na 

realizację zadania pod nazwą 'Projekt rozbudowy drogi wojewódzkiej nr 943 na odcinku 

Koniaków Centrum - Pietraszyna'. I trzeci wniosek Przewodniczącej Rady Gminy Istebna o zmianę 

w porządku obrad poprzez dodanie dodatkowego punktu, który nosi nazwę: Punkt 7, podpunkt 

K. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia poparcia dla apelu dotyczącego planów 

przedwczesnego zamknięcia Elektrowni Rybnik przyjętego przez Radę Miasta Rybnika. Ogłaszam 

5 minut przerwy w celu zapisania... Już mamy? To przepraszam. Czyli te nasze punkty, które 

wniosłam zostały zapisane. Informuję, że będą podlegały każdy punkt osobno przegłosowaniu 

przez Radę Gminy. Czy jeszcze ktoś z radnych wnosi jakieś uwagi do porządku obrad? Nie widzę, 

tak więc przystępujemy do głosowania. Proszę bardzo radnych o głosowanie. Dziękuję. 

Informuję, że 14 radnych jest za przyjęciem pierwszego wniosku. Przystępujemy do głosowania 

drugiego wniosku. Dziękuję. Informuję, że 14 radnych jest za przyjęciem drugiego wniosku. 

Przechodzimy do głosowania trzeciego. Dziękuję informuję, że 14 radnych jest za przyjęciem 

trzeciego wniosku. Tak więc może jest potrzeba odświeżenia sobie porządku obrad na naszych 

urządzeniach, żeby te wnioski były przez nas widoczne. Także proszę sobie sprawdzić czy wszyscy 

mają. W celach tutaj aktualizacji ogłaszam 5 minut przerwy. Dziękuję. Po sprawdzeniu obecności 

informuję, że radnych jest czternastu, tyle samo ile było przed przerwą. Po odświeżeniu i 

zaktualizowaniu tutaj naszego porządku obrad, wszystko się zgadza. 

  

Głosowano wniosek w sprawie: 

Wniosek Przewodniczącej Rady Gminy Istebna Magdaleny Mucha o zmianę w porządku 

obrad poprzez dodanie dodatkowego punktu, który nosi nazwę: „7i” Podjęcie uchwały w 

sprawie  zmiany Uchwały Nr VII/53/2019 Rady Gminy Istebna z dnia 25 kwietnia 2019 r. 

w sprawie udzielenia pomocy finansowej Województwu Śląskiemu poprzez udzielenie 

dotacji celowej w wysokości 360.390,00 zł z przeznaczeniem na realizację zadania pn. 

„Projekt rozbudowy drogi wojewódzkiej nr 941 w km od 30+933 do 33+248 na odcinku 

Istebna Dzielec — Jaworzynka Krzyżowa”. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 
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Magdalena Gazur, Damian Izba, Barbara Kubas, Hubert Kukuczka, Elżbieta Legierska, 

Piotr Lipowski, Kazimierz Łacek, Ewa  Macoszek-Dragon, Władysław Małyjurek, 

Bartłomiej Mucha, Magdalena Mucha, Agnieszka Sikora, Zbigniew Wałach, Jadwiga 

Waszut 

  

Głosowano wniosek w sprawie: 

Wniosek Przewodniczącej Rady Gminy Istebna Magdaleny Mucha o zmianę w porządku 

obrad poprzez dodanie dodatkowego punktu, który nosi nazwę: „7j” Podjęcie uchwały w 

sprawie  zmiany Uchwały nr VII/52/2019 Rady Gminy Istebna z dnia 25 kwietnia 2019 r. 

w sprawie udzielenia pomocy finansowej Województwu Śląskiemu poprzez udzielenie 

dotacji celowej w wysokości 333.330,00 zł. z przeznaczeniem na realizację zadania pn. 

„Projekt rozbudowy drogi wojewódzkiej nr 943 od km 7+022 do km 9+162 w Koniakowie 

na odcinku Centrum —Pietraszyna”. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Magdalena Gazur, Damian Izba, Barbara Kubas, Hubert Kukuczka, Elżbieta Legierska, 

Piotr Lipowski, Kazimierz Łacek, Ewa  Macoszek-Dragon, Władysław Małyjurek, 

Bartłomiej Mucha, Magdalena Mucha, Agnieszka Sikora, Zbigniew Wałach, Jadwiga 

Waszut 

  

Głosowano wniosek w sprawie: 

Wniosek Przewodniczącej Rady Gminy Istebna Magdaleny Mucha o zmianę w porządku 

obrad poprzez dodanie dodatkowego punktu, który nosi nazwę: „7k” Podjęcie uchwały w 

sprawie  udzielenia poparcia dla apelu dotyczącego planów przedwczesnego 

zamknięcia Elektrowni Rybnik przyjętego przez Radę Miasta Rybnika. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Magdalena Gazur, Damian Izba, Barbara Kubas, Hubert Kukuczka, Elżbieta Legierska, 

Piotr Lipowski, Kazimierz Łacek, Ewa  Macoszek-Dragon, Władysław Małyjurek, 
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Bartłomiej Mucha, Magdalena Mucha, Agnieszka Sikora, Zbigniew Wałach, Jadwiga 

Waszut 

  

3. Przyjęcie protokołu z XII i XIII sesji Rady Gminy Istebna. 

Magdalena Mucha - Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

możemy przejść do punktu trzeciego. Przyjęcie protokołu z XII i XIII sesji Rady Gminy Istebna. 

Informuje, że nie wpłynęły żadne uwagi do tych protokołów, tak więc te protokoły zostają 

przyjęte. 

 

  

4. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 

Magdalena Mucha - Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. To sprawozdanie otrzymaliśmy na 

nasze urządzenia. Czy radni mają jakieś pytania tutaj w tej kwestii sprawozdania? Tak, proszę się 

zgłaszać, jeżeli są jakieś kwestie. Bardzo proszę Radny Piotr Lipowski.  

Piotr Lipowski - Radny Rady Gminy Istebna 

- Dzień dobry wszystkim. Dziękuję za głos Pani Przewodnicząca. Ja tu na wniosek jak gdyby 

mieszkańców chciałem zaapelować do Pana Wójta, żeby powrócić z powrotem do sprawozdań 

online na sesji, bo ludzie po prostu by chcieli Pana usłyszeć co Pan chce zrobić, co Pan zrobił i co 

Pan zamierza jeszcze zrobić. A my jako radni tłumaczymy się, żeby na sesji było jak najkrócej, ale 

za te 500 złotych jak posiedzimy godzinę dłużej to chyba nikomu się nic nie stanie. Dziękuję 

bardzo.  

Magdalena Mucha - Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

- Dziękuję. Przypominam tylko, że przy pierwszej, przy pierwszym naszym spotkaniu bodajże 

komisji czy sesji dyskutowaliśmy na ten temat i tutaj wszyscy radni jednogłośnie zgodzili się, że 

żeby w formie papierowej zostało przedstawiane sprawa zdania Wójta w okresie 

międzysesyjnym. Panie Wójcie, czy do tego co Pan Piotr tutaj zaproponował chce się Pan 

odnieść? Proszę.  

Stanisław Legierski - Wójt Gminy Istebna 

- Tak, jeżeli... Dziękuję bardzo Pani Przewodnicząca. Panie Piotrze ten apel czy prośba to tylko 

pośrednio do mnie, bo to była decyzja Rady, więc tu do Rady. Natomiast tą tematykę, którą 

gdzieś tam Pan poruszył, co tam sprawozdanie to jest sprawozdanie, samo słowo sprawozdanie 

mówi co się tam powinno znaleźć. Natomiast to co się chce zrobić, no to akurat nie w tym 

dokumencie, to tak tylko, tylko żeby, żeby ten, żeby też być precyzyjnym. Natomiast tak jak 

mówię jeżeli Rada sobie życzy takiego sprawozdania nie mam z tym żadnych problemów. 
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Natomiast no do tej pory i też pytałem się Pani Przewodniczącej no nie było zmian czy głosu żeby 

była ta zmiana względem tego co było ustalone wcześniej. Ale mówię to wszystko to jest pytanie 

i apel do Rady. Dziękuję.  

 

Magdalena Mucha - Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

- Dziękuję bardzo. Proszę ad vocem radny Kazimierz Łacek.  

 

Kazimierz Łacek - Radny Rady Gminy Istebna 

- Dziękuję Pani Przewodnicząca. Witam wszystkich serdecznie. Ja tutaj podzielam zdanie kolegi 

Piotra, bo po prostu mieszkańcy tak samo do mnie się zwracają, proszą o te sprawozdania, żeby 

były tak samo jak kiedyś były online. No a tak jak Piotr powiedział pół godziny więcej czy ile to 

nas już nie zbawi. Dziękuję.  

 

Magdalena Mucha - Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

- Dziękuję. Ja tylko przypominam, że jesteśmy w punkcie czwartym, sprawozdanie z działalności 

Wójta w okresie międzysesyjnym i tutaj była propozycja pytań ewentualnie do tego 

sprawozdania. Czy ktoś ma? Bardzo proszę ad vocem Piotr Lipowski.  

 

Piotr Lipowski - Radny Rady Gminy Istebna 

- Ja chciałem tylko podziękować, że Pan Wójt jak gdyby przychylił się do tego wniosku, a radnych 

o to, żeby poprzeli ten wniosek, jak gdyby pozytywnie. Dziękuję bardzo.  

 

Magdalena Mucha - Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

- Dziękuję. Czy jeszcze ewentualnie ma ktoś jakieś pytania do sprawozdania? Nie widzę, 

przechodzimy do punktu piątego. 

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Piotr Lipowski 

- Wójt Gminy Istebna Stanisław Legierski 

- Kazimierz Łacek - (Ad Vocem) 

- Piotr Lipowski - (Ad Vocem) 

  

5. Informacja Kierownika Posterunku Policji w Istebnej w sprawie bezpieczeństwa i 

porządku publicznego na terenie Gminy Istebna. 
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Informacja Kierownika Posterunku Policji w Istebnej w sprawie bezpieczeństwa. i 

porządku publicznego na terenie Gminy Istebna. Tutaj to sprawozdanie już mieliśmy 

wcześniej na naszych urządzeniach, mieliśmy możliwość się z nim zaznajomić. Ale bardzo 

proszę Pana aspiranta sztabowego Marcina Sztwiertnia jeszcze o przybliżenie tutaj tego 

sprawozdania lub ewentualnie jak byłoby coś do dodania, czy jak byłyby jakieś pytania ze 

strony rady, to będę prosiła o udzielenie odpowiedzi. Oddaję panu głos.  

 

asp.szt. Marcin Sztwiertnia - Kierownik Posterunku Policji w Istebnej 

- Dzień dobry, witam jeszcze raz Państwa serdecznie. Bardzo mi miło, że zostałem zaproszony na 

dzisiejsze, na dzisiejszą sesję. Myślę, że ja tutaj bym ograniczył się do takich rzeczy, które 

Państwo na pewno interesują i przekazałbym takie te podstawowe rzeczy i nie zanudzając 

Państwa statystykami i innymi rzeczami, które już zostały właśnie przekazane w tym 

sprawozdaniu pisemnie. Więc skupiłbym się na tym, co według mojej oceny oczywiście jest dla 

Państwa istotne, jak najbardziej na wszelkie pytania odpowiem. I od razu tutaj z góry serdecznie 

zapraszam do współpracy, jeżeli coś Państwa trapi, czy mieszkańców, czy Państwa, co nie ma 

czasu na to teraz w tym momencie, to serdecznie zapraszam do posterunku. W każdy 

poniedziałek jestem, kontakt telefoniczny chyba Państwo wszyscy do mnie mają. Jak coś, to się 

umówimy i jakieś tam indywidualne nurtujące pytania bardzo chętnie na nie odpowiem. Jak 

również przyjmę pewne sugestie, co by nam pomogło jeszcze zwiększyć to bezpieczeństwo w 

naszej gminie. Proszę Państwa, odniósłbym się na początek do tego, że nic się nie zmieniło, dalej 

nas funkcjonuje ośmiu funkcjonariuszy w tym posterunku, czyli kierownik, trzech dzielnicowych, 

zespołów prewencji i czterech policjantów zespołu patrolowego. Jedna policjantka jest jeszcze na 

szkole, już kończy w lutym szkołę, potem pójdzie na adaptację na trzy miesiące, czyli na tak 

zwaną praktykę, albo Warszawa, albo Katowice, to już w zależności od władz. Dysponowaliśmy 

trzema samochodami, jeden z Państwa funduszu zakupiony to jest nowa Kia Ceed, którą dalej 

mamy, Sportage przepraszam. Natomiast Kia Ceed, którą żeśmy mieli oznakowanym już niestety 

w tym miesiącu, styczniu została wycofana z eksploatacji, no z uwagi po prostu na zużycie 

sprzętu. Za cicho, głośniej? Nie ma sprawy. Generalnie nastąpiła drobna zmiana na stanowisku 

dzielnicowego. Pan aspirant sztabowy Krzysztof Czarnecki odszedł na emeryturę. Za niego jest 

pan sierżant sztabowy Dorian Greń. Podejrzewam, że Państwo już w większości go znacie. 

Troszeczkę dał się już poznać z dobrej strony, jeżeli jako funkcjonariusza i z tym, z naszymi 

mieszkańcami kontynuuje dobre relacje, takie jak uważam, że miał pan Krzysztof Czarnecki 

uprzednio. Króciutko może bym przeszedł do informacji, to co Państwo może najbardziej 

interesować, tak jak mówiłem o tym zatrudnieniu. Natomiast to co jest dla nas i co 

postanowiliśmy w tym roku bardziej skupić się na tej realizacji to bezpieczeństwo w ruchu 

drogowym. Jak poszczególne Państwo może wiecie, może, może trzeba się z tym zapoznać 

również na terenie Gminy Istebnej i w samej Istebnej dzielnicowy wprowadził plan priorytetowy 
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mający na uwadze poprawę bezpieczeństwa drogowego. Ogólnopojętego drogowego, ale jak 

również w cudzysłowie nazwijmy to walkę z piratami drogowymi, czy też osobami nagminnie 

popełniającymi poważne wykroczenia drogowe, które powodują zagrożenie w bezpieczeństwa 

ruchu drogowym. I tak właśnie do tego się odnosząc chciałbym Państwu przekazać informację ile 

zaistniało kolizji i ile osób zostało rannych na naszej terenie gminy w tym roku. W tym roku na 

naszej całej gminie zaistniało 62 kolizje drogowe, to jest spadek o 4 w stosunku do, w stosunku 

do 2023 roku. Wypadków zaistniało o 5 i tutaj mamy wzrost o 2. No i niestety mamy 2 ofiary 

śmiertelne, pewnie Państwo wiecie o czym mówię. Nieszczęśliwe bardzo zdarzenie. No i dlatego 

też takie ma nasze działania z tej strony, żeby też uświadamiać młodzież, która wchodzi dopiero, 

że tak powiem, zdaje nowe prawo jazdy i tak dalej, uzyskują te uprawnienia do kierowania, żeby 

też już ich przygotowywać do tej odpowiedzialności, tak. To też moim zdaniem profilaktyka jest 

bardzo ważna, bo to nie na tym polega, żebyśmy tutaj od razu mieli karać, jakieś tam poważne 

konsekwencje wyciągać, natomiast moim zdaniem i nie tylko moim, bo moich przełożonych 

również profilaktyka jest bardzo ważna, żeby jeszcze wcześniej uświadamiać tej młodzieży, jakie 

niosą nieodpowiedzialne zachowania na drodze, konsekwencje i to prawne i jeżeli chodzi o nasze 

bezpieczeństwo. Wszystko dobrze jak się nic nie dzieje, gorzej jak się coś stanie. Natomiast w 

tych naszych wypadkach drogowych, których mieliśmy 5, odniosło 10 osób obrażenia. To też jest 

wzrost znaczny, bo aż o sześć, bo w zeszłym roku było 4 osoby odniosły obrażenia. Dlatego, 

dlatego staramy się współpracować z Wydziałem Ruchu Drogowego i mogę Państwa zapewnić, 

że nie ma dnia, żeby tutaj ich nie było na naszym terenie gminy. I to tak samo w nocy, tak jak 

dotyczy godzin normalnych, czyli od powiedzmy sobie od rana do wieczora, jak i w godzinach 

nocnych. Godziny nocne są bardziej nastawione na to zachowanie tego bezpieczeństwa, co teraz 

się nam taka tendencja i to nie tylko u nas, ale na całej Polsce zwiększa tak zwane driftowanie, 

chyba Państwo wiecie o czym wszyscy mówimy. Jakieś tam niedoróbki w pojazdach, które 

powodują nadmierny hałas, to jest uciążliwe, ja mam takie zgłoszenia, osobiście dzielnicowym 

też to mieszkańcy zgłaszają. No i jak i to, to co Państwo też apelowaliście uprzednio, czyli 

przekraczanie prędkości w takich newralgicznych miejscach, gdzie drogi nasze gminne, no 

stwarzają ku temu, że tak powiem są dobrze utrzymane, są to proste odcinki drogi, gdzie nasi, no 

nie tylko nasi, ale mieszkańcy i przyjezdni, no przekraczają tą prędkość. I ma to odzwierciedlenie 

w mandatach karnych, które nałożyły Wydział Ruchu Drogowego na naszej terenie gminy. Tymi 

statystykami dokładnymi nie będę Państwa zanudzał, aczkolwiek tak jak mówię, no takie 

podjąłem działania właśnie na to bezpieczeństwo, bo ja wiem, że wszystko jest ważne, no ale 

musimy też reagować. Zobaczymy jaki to będzie miało efekt. Te działania są zaplanowane na 

pierwsze półrocze. Mam nadzieję, że przyniesie to skutek, który da się odczuć, że będzie ta 

poprawa i będzie spadek, czy to zdarzeń drogowych. Na to też nie mamy tak całkowicie wpływu, 

to też dużo warunki atmosferyczne na to wpływają na zwykłe kolizje. No bo wiadomo, u nas 

warunki są ciężkie, drogowe, jak zaczyna padać śnieg, czy oblodzenie występuje, no i nawet jeżeli 

ktoś jeździe ostrożnie, może się zdarzyć, tak. Ale ja tutaj mówię o takich tych wykroczeniach 



 

Wygenerowano za pomocą app.esesja.pl 

częściowo, gdzie kierujący powinien sobie zdawać sprawę, że narażają siebie i innych 

uczestników ruchu w ten sposób nieodpowiedzialnej jazdy. To jeśli chodzi o zdarzenia drogowe, 

mogę jeszcze dodać tylko tyle, że tutaj się odniosę do samych policjantów z posterunku. Nasi 

policjanci wylegitymowali łącznie 2078 osób i 588 kierujących pojazdami. Tak sami Państwo 

widzicie, nie mamy aż tak dużo tych funkcjonariuszy, a ten wskaźnik jest dość duży. Nałożyli 92 

mandaty, 40 z ruchu drogowego, chociaż nie jesteśmy Wydziałem Ruchu Drogowego, ale w tym 

zakresie reagujemy. Zastosowali 73 pouczenia i 14 pouczeń również z zakresu prawa ruchu 

drogowego. Jeżeli chodzi o bezpieczeństwo i interwencje, które zostały odnotowane na naszym 

terenie, to łącznie przez zeszły rok odnotowano 108... 1008, przepraszam. 1008 interwencji 

wszelkich, wszystkich, tak. I co jest istotne, interwencji domowych, tu bym chciał się do tego 

odnieść, były 34 w miejscowości wsi Jaworzynka, 23 w Koniakowie i 48 interwencji w Istebnej. To 

Państwo widzieliście na pewno w tym protokole. Nie każda interwencja domowa proszę Państwa 

dotyczy przemocy. To nie jest tak, że tam za każdym razem występowała przemoc fizyczna czy 

psychiczna, ale to są interwencje, które moim zdaniem są wskaźnikiem również dla nas jak 

wygląda sytuacja i jak wyglądają działania profilaktyczne z zakresu również, z zakresu takim jak 

kierowania osób na leczenie, takich wystąpień policja wystosowała 16, bo czasami, no w 

większości proszę Państwa, no powodem jest jednak alkohol, tak. No to jest jakieś tam kłótni, 

niedomówień i nie mówię o przemocy, ale o takich incydentach, jakimś tam nieporozumieniach, 

no alkohol jest naszym wrogiem i to wszyscy powinniśmy sobie zdawać. Oczywiście, no w 

delikatnym, że tak powiem, w cudzysłowie wszystko jest dla ludzi, tylko nie, nie w jak, nie w 

każdej ilości, że tak się wyrażę. Generalnie odnotowaliśmy, jeżeli chodzi o, w całym Komisariacie 

Policji, czyli w Wiśle, czy w Istebnej, odnotowano sporządzonych niebieskich kart 13 przez 

funkcjonariuszy, a łącznie 21. I ta różnica wynika z tego tytułu, że inne instytucje, tak jak szkoły, 

czy gdzieś powzięły informację o jakiejś przemocy, również mają obowiązek po nowelizacji 

przepisów do składania takich zawiadomień, czy też niebieskich kart sporządzenia. Jeżeli chodzi 

o zdiagnozowanie przemocy, to przemocą padło dziesięć kobiet, dwoje mężczyzn i dziewięcioro 

dzieci. Są objęci naszym szczególnym zainteresowaniem, aby tym osobom pomagać. Jeżeli chodzi 

o właśnie przemocy w rodzinie, które zostały stwierdzone przez nas, to było te trzynaście, które 

są właśnie tym założeniem niebieskiej karty, bo to się zakłada po prostu obligatoryjnie. Mamy do 

tego na to obowiązek i musimy to robić za każdym razem i z tego obowiązku się wywiązujemy. 

Natomiast jeszcze bym chciał tutaj wrócić, może tak troszeczkę nie po kolei, ale jeszcze bym 

chciał wrócić do profilaktyki. Zadaniami z tytułu profilaktyki zajmuje się naszych trzech 

dzielnicowych. W zeszłym roku przeprowadzili 96 takich różnych pogadanek, spotkań. 

Wykorzystujemy różne miejsca, gdzie np. odbywają się jakieś drobne nasze imprezy itd. Zresztą 

chyba Państwo możecie to potwierdzić, że gdzieś tam jesteśmy widoczni, współpracujemy z 

funkcjonariuszami profilaktyki z Komendy Powiatowej Policji w Cieszynie. I to też na pewno 

Państwo potwierdzicie, że w tym zakresie przyjeżdżają czy do szkół, czy też na jakieś 

organizowane właśnie imprezy na terenie Gminy Istebny. To jest ważna informacja, bo w tym 
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zakresie uważam, że też jest to między innymi, oprócz zadań, którzy wykonują dzielnicowi 

innych, to też jest ważne i ja osobiście na to kładę, kładę nacisk, aby ta profilaktyka była. I teraz 

jeszcze bym chciał tak do Państwa, bo zawsze takie pytania padały, co roku przynajmniej, czy też 

jak Państwo radni, czy mnie tam odwiedzacie, to pytacie o to, też bym się chciał do tego odnieść. 

Wykonujemy w posterunku Policji w Istebnej pomoce prawne w postaci przesłuchań osób. To 

jest na zasadzie pomocy prawnej, co przychodzi z innych jednostek. Przesłuchania oczywiście 

innych czynności i to moim zdaniem o to, żeście Państwo apelowali, żeby też nasi mieszkańcy nie 

musieli koniecznie jeździć gdzieś, dojeżdżać do Komisariatu Policji w Wiśle czy innych jednostek, 

tylko mogłaby być ta czynność wykonana u nas. Wiadomo, zdarza się tak niejednokrotnie, że 

dzielnicowi są umówieni, potem muszą odwołać, no zdarzają się interwencje, w międzyczasie 

gdzieś pilniejsze, ale to tam myślę, że to idzie dość fajnie i ten kontakt z mieszkańcami jest dobry 

i zawsze się idzie domówić konkretnie. W zeszłym roku w budynku przesłuchali, w samym 

budynku o tym mówię, tośmy przesłuchali 147 osób, to były przyjęcia zawiadomienia, 

protokolarne, sprawa o przestępstwa, o wykroczenia ogólnie. Natomiast takich innych czynności, 

które wykonują dzielnicowi, czyli właśnie rozmów, ustaleń dla kuratorów sądowych, sądów, 

doręczeń wezwań, było aż 714. No to jest sporo, bo można śmiało powiedzieć, że dwa na dzień 

trzeba zrobić, nie, jak to mówią, no ale jest. Tak jak wspominałem wcześniej, wystąpienia 

również żeśmy robili do komisji alkoholowej, innych podmiotów, mieliśmy 26 takich wystąpień, 

w szczególności są to, są to podmioty takie jak Wojewódzki Zarząd Dróg czy powiatowych i tak 

dalej, to tam apelujemy o pewne rzeczy, jak występowały jakieś utrudnienia w ruchu 

spowodowane na przykład okresem pozimowym, tak jak wystąpiły wiecie Państwo wielokrotnie 

ubytki w nawierzchni drogowej i tak dalej. My również apelujemy o to, współpracujemy z 

Wydziałem Ruchu Drogowego, gdzie oni również dokonują niejednokrotnie oceny i faktycznego 

stwierdzenia stanu nawierzchni, jak i oznakowania prawidłowego i takich między innymi tych 

wystąpień było 26 sporządzonych przez naszych dzielnicowych. W 2024 funkcjonariusze Policji 

na terenie Gminy Istebna zatrzymali 12 osób kierujących pod wpływem alkoholu, z tym, że to 

byli nietrzeźwi kierujący, czyli powyżej pół promila. I to jest spadek o jednego kierującego, także 

utrzymuje się ta tendencja. W zeszłym roku w porównaniu do 2023 roku mieliśmy jeszcze 

większy spadek. Dobrze, że jest spadek, nie wzrost, bo może, mam taką szczerą nadzieję, że jest 

to też ta świadomość, świadomość się poprawia i te zagrożenia kary też wzrastają, między innymi 

to, że dochodzi do przepadku pojazdu, którym kierował lub lub kary równowartości tego 

pojazdu, to przepisy wprowadziły takie zaostrzenia kar dla, dla nietrzeźwych kierujących. 

Również myślę, że do tego zatrzymania przyczyniło się to, że przeprowadzamy, dalej jest 

kontynuowana akcja trzeźwy powiat. To polega, już to wspominałem na, na, tylko to nie jest 

kontrola pojazdów, w myśl przepisów prawa ruchu drogowego, to jest kontrola stanu trzeźwości. 

Na to jest zorganizowany plan, bo też miałem parę takich pytań, a na jakiej podstawie prawnej i 

tak dalej, tak. To nie jest kontrola drogowa, która polega na legitymowaniu osoby, to jest tylko 

sprawdzenie stanu trzeźwości w ramach prowadzonej akcji policyjnej. I tutaj oczywiście osoba 
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jest legitymowana, jeżeli wychodzi, że coś jest nie tak i dalsze są czynności. I takich badań tylko 

policjanci funkcjonariusze posterunku przeprowadzili 1187. No jest to dużo, bo, bo praktycznie 

nie ma dnia, żebyśmy gdzieś tam wyrywkowo te 8 pojazdów nie skontrolowali, czy też w 

godzinach nocnych może troszkę mniej, bo tego ruchu tutaj nie ma, ale, ale w tym zakresie 

uważam, że tak powinno to być utrzymane. Bo niejednokrotnie też to niektórych może 

nieodpowiedzialnych kierujących odstraszyć, tak, że mogą rano trafić na tego, policjanta gdzieś 

tam będą stali i kontrolować. Jeżeli chodzi o przestępstwa kryminalne, tam są ogólnie omówione 

wskaźniki i tak dalej. Ja chciałbym tylko zaznaczyć na naszym terenie przestępstwa z wybranych 

siedmiu kategorii. To są przestępstwa kradzieży, kradzieży rozbójniczej, rozboju, zniszczenia 

mienia. To są te takie, które nas, Państwa jako obywateli najbardziej, najbardziej, że tak powiem 

mogą frustrować, tak, które są widoczne i to ma wpływ na poczucie bezpieczeństwa. No bo jest 

bardzo dużo już teraz takich tendencji, że przestępcy przeniesie się do internetu i innych takich, 

że tak się wyrażę, bardziej technicznych możliwości popełniania przestępstw na osobach, które 

są tam łatwo wierne, udostępniają swoje strony bankowe, czy też przelewają blikiem bez 

upewnienia się, że przelewają do tej samej osoby. To się zdarza również na naszym terenie i nie 

ma się co czarować, że nie będzie się zdarzać. I tu też w tym zakresie cały czas jest prowadzona 

również profilaktyka, gdzie staramy się starszym przede wszystkim osobom że nie zawsze, która 

osoba do kogoś tam pisze, czy dzwoni, to może być rzeczywiście osoba z rodziny, która 

potrzebuje pomocy. By aby po takiej rozmowie jednak sprawdzić, zadzwonić do kogoś jeszcze z 

rodziny po raz drugi, czy na pewno to jest ta osoba, nie działać tutaj pochopnie i w nerwach, no 

wiadomo dochodzi do paniki, ktoś mówi o wypadku, rany boskie stało się, trzeba szybko pomóc. 

Pięć minut nikogo nie zbawi, upewnić się, upewnić, że to na pewno nasza osoba najbliższa 

potrzebuje tej pomocy, wsparcia, a nie przestępstwa. Jeśli chodzi o te 7 kategorii, odnotowaliśmy 

na terenie gminy, czyli Jaworzynce, Koniakowa i Istebnej 18 takich zdarzeń. To jest spadek o 9, to 

jest prawie o 33% mniej takich zdarzeń, mniej takich zdarzeń i na terenie wsi Istebna 

odnotowano 8 przestępstw, wykrywalność była w granicach 42, to też zależy później od rodzaju 

przestępstwa i okoliczności tego przestępstwa, ale 8 takich zdarzeń. Na terenie Koniakowa było 5 

i na terenie Jaworzynki 5. To jest naprawdę pocieszające i będzie ciężko ten trend utrzymać, ale 

mam nadzieję, że w przyszłym roku się pochwalę, jak wszystko dobrze pójdzie, że jeszcze jest 

lepiej. No, ale będziemy do tego dążyć. Natomiast tak jak mówię, no o 33% spadek w 

porównaniu do tych uciążliwych, to jest bardzo dużo. I tutaj, tutaj na przykład też bym chciał 

zaznaczyć, że jeżeli chodzi o wykroczenia, też takie szczególnie uciążliwe, co dotyczą nas, czyli 

kradzieży z art. 119, czyli 129, czyli zniszczenie mienie powyżej wartości strat niskiej, to też żeśmy 

odnotowali moim zdaniem mało, bo jest tylko na cały rok 10 kradzieży ze 119, w których 

przeprowadzaliśmy postępowania w sprawach wykroczenia. Oczywiście kradzieże sklepowe, 

gdzie był zatrzymany sprawca, kończyły się od razu mandatem karnym, no to jest inaczej, ale 

chodzi mi o takie, które musieliśmy przeprowadzić postępowania, aby dążyć do ustalenia tego 

sprawcy. 10 w porównaniu z innymi zdarzeniami, no nie jest to dużo. Wykroczeń drogowych, 
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kolizji, na wniosek było 11, innych wykroczeń drogowych, czyli takich, co niedostosowanie się do 

znaków drogowych, wyprzedzenie na podwójnej ciągu i tych, które się nie zakończyły mandatem, 

nie. No to też było w granicach 30-35, no nie jest to tak zatrważające i ten wskaźnik jest dość, 

moim zdaniem, dobry. Szczególnie cieszy to, że mimo wszystko, gdzie cała tendencja jest, że tych, 

tych przestępstw takich drobnych, kradzieżowych, sklepowych jest w całym powiecie coraz 

więcej, czy też w ogóle w skali kraju, no bo mamy te dyskonty duże i tak dalej, no to u nas jednak 

jest to tak powiedzmy sobie dość przyzwoicie, na przyzwoitym poziomie, no. Takie jest 

oczywiście moja ocena, natomiast każdy z Państwa ma prawo to ocenić indywidualnie, bo mógł 

też stać się sam ofiarą takiej kradzieży czy coś i będzie miał inny na to pogląd, ale tu w tym 

zakresie, proszę mi wierzyć, nie jesteśmy na złym poziomie, tak bym to powiedział. Wiadomo, że 

każdy by chciał, żeby takie rzeczy się w ogóle nie zdarzały, no ale tego nie wyeliminujemy, proszę 

Państwa. To tak pokrótce chciałbym, to co Państwa mogłoby interesować, no natomiast ja 

bardzo chętnie odpowiem na jakiekolwiek pytania, na które nie będę umiał odpowiedzieć w dniu 

dzisiejszym rzetelnie, bardzo mi miło będzie, jak zostanę zaproszony na kolejną ewentualną 

sesję, czy też za jakiś tam okres i udzielę takich informacji już takich rzetelnych. Bo ja zawsze 

wychodzę z założenia takiego, że najważniejsze jest nie udawać, że się czegoś coś wie. Jeżeli nie 

jestem, nie będę w stanie Państwu odpowiedzieć, to nie odpowiem, powiem uczciwie, nie wiem, 

przepraszam, przygotuję się następnym razem, odpowiem na pytanie. I jeszcze tutaj podkreślam, 

że jeżeli chodzi o jakieś indywidualne pytania dotyczące już konkretnych spraw, naprawdę jestem 

dostępny. Jakieś propozycji, które niekoniecznie muszą dzisiaj paść, jakieś rozwiązania 

problemów, jak najbardziej zapraszam do kontaktu, umówimy się, spotkamy się w dogodnych 

terminach, nie ma żadnego problemu. Jeżeli coś Państwo macie, jakieś takie bieżące pytania 

teraz czy też do tych statystyk, no to się mogę odnieść, ale tak jak mówię, no można poczytać, tu 

jest wiele rzeczy, wiele rzeczy takich właśnie statystycznych i tak dalej. Ja chciałem Państwu 

przedstawić to tak pokrótce, to co myślę, że zawsze nas zainteresowało i co roku to 

przedstawiałem i też w dniu dzisiejszym przedstawiałem za rok 2024. Bardzo serdecznie dziękuję 

za wysłuchanie tej krótkiej wypowiedzi. No i jeżeli są pytania, to proszę bardzo, jeżeli by były 

pytania, to propozycja jest taka, że ja sobie je zanotuję, a potem po kolei na nie odpowiem. 

Dobrze? Dziękuję Państwu bardzo.  

 

Magdalena Mucha - Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

- Dziękujemy bardzo. Tutaj na pewno w ubiegłym roku dużo mówiliśmy o tych, o tym 

bezpieczeństwie ruchu drogowego. I myślę, że każdy z nas będzie zadowolony, jeżeli właśnie ten, 

ten w tym roku to bezpieczeństwo ruchu drogowego się u nas podniesie, bo wszyscy, tak jak Pan 

już tu powiedział wcześniej, te wyścigi nasze tutaj no są zmorą dla niejednego mieszkańca. Czy 

radni mają jakieś pytania tutaj do Pana aspiranta? Nie widzę. A jest, przepraszam. Bardzo proszę 

Pani Barbara Kubas.  
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Barbara Kubas - Radna Rady Gminy Istebna 

- Dzień dobry, witam wszystkich bardzo serdecznie. Ja chciałam zapytać tylko jeżeli chodzi o 

edukację dzieci i młodzieży. Czy jest jakiś plan zrobiony już w związku właśnie z tym punktem? Bo 

tutaj widzę, że jest zaznaczony też, dziękuję.  

 

asp.szt. Marcin Sztwiertnia - Kierownik Posterunku Policji w Istebnej 

- Może od razu się do tego ustosunkuję. Tak jak mówiłem, plany jeżeli chodzi o profilaktykę z 

dziećmi i młodzieżą przychodzą również odgórnie, czyli z Komendy Wojewódzkiej w Katowicach 

poprzez Komendę Powiatową Policji w Cieszynie. Tak jak teraz prowadzimy akcje, wcześniej były 

tam akcja zima i tak dalej, teraz mamy bezpieczne ferie, tak ogólnie pojętą akcję. I tutaj 

będziemy rozmawiali z dziećmi i młodzieżą i rozmawiamy już, ale chcemy to zdążyć z tym, że tak 

powiem, żeby w każdej szkole ten dzielnicowy był i porozmawiał z tymi dzieciakami naszymi czy 

młodzieżą, odnośnie bezpieczeństwa na stokach, odpowiedzialnego zachowania podczas ferii. I 

też również właśnie w ramach tej działania profilaktycznego na terenie wsi Istebnej o 

bezpieczeństwie w ruchu drogowym, tak. Bo przychodzi taki okres ferii, gdzieś dzieciaki 

rozluźnione, gdzieś ktoś tego zabawa, no nawet na drodze gminnej trzeba zachować szczególne 

środki ostrożności i tu w tym zakresie będziemy prowadzić nasze działania takie przez nas, ale 

również jak najbardziej musimy się dostosować do tych narzuconych, które są moim zdaniem w 

mojej ocenie bardzo dobre, bo profilaktyki działań z młodzieżą nigdy nie za wiele. Wiadomo, 

proszę Państwa, jeszcze chciałem się odnieść może tak, że niejednokrotnie jest tak, że grono 

pedagogiczne zgłasza się bezpośrednio do dzielnicowego, bo że występuje jakiś problem w 

zachowaniu i tak dalej. To nie są jeszcze czyny karalne, to nie jest żadne przestępstwo, ale też są 

indywidualne prowadzone rozmowy na bieżąco, tak dostosowujące do zachowań, gdzie, gdzie by 

tu uświadomić i tak dalej. To nie tylko po tym jest tylko bezpieczeństwo, na stokach czy tam 

bezpieczne ferie, również na bieżąco sygnały są, że tak powiem profilaktycznie gdzieś te 

rozmowy czasami indywidualnie, czasami w małych grupkach, żeby zapobiegać zachowaniom, no 

które wyczerpywał by później, czy mogłyby narosnąć i wyczerpać znamiona czynu karalnego. 

Także w tym zakresie myślę, że działamy na bieżąco. Zapraszam do odwiedzania stron 

policyjnych, tam zawsze o każdym, o każdym właśnie projekcie czy, czy, czy prowadzeniu działań 

profilaktycznych piszę. No i tutaj na przykład wiem, że są zaplanowane przez Komendę 

Powiatową Policji w Cieszynie przez naszych profilaktyków na 4 lutego działania w szkołach, 

między innymi na Dzielcu, mające na celu właśnie te bezpieczne ferie, także robimy to i staramy 

się na bieżąco z tych zadań wywiązywać prawidłowo. Dziękuję bardzo.  

 

Magdalena Mucha - Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

- Dziękuję. O głos prosi Wójt Stanisław Legierski.  
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Stanisław Legierski - Wójt Gminy Istebna 

- Dziękuję bardzo Pani Przewodnicząca. Ja może nie w kwestii pytań, bo jeżeli takowe mam, to 

staram się być w stałym kontakcie, czy z panem kierownikiem, czy z panem komendantem 

komisariatu, ale chcę przede wszystkim podziękować Panie kierowniku. Panu, panu załodze, ona 

nie jest duża, a ile pracy państwo wykonaliście, no to statystyki nie kłamią. Myślę, że każdy z nas 

ma kontakt przynajmniej z dzielnicowym. Też chyba nie jest jakiś utrudniony pomimo tego, że 

oprócz, oprócz funkcji dzielnicowego pełnią też i inne zadania wskazane czy to przez pana czy, 

czy przez komendanta. Także Panie kierowniku bardzo serdecznie dziękuję. Z tego miejsca też 

jeszcze apel do nas, w ilości środków komunikacyjnych, bo to nie są tylko pojazdy, ale też inne 

środki, które służą do poruszania się rowery, hulajnogi, nartorolki. Pamiętajmy, że już tego jest 

teraz tyle począwszy od pojazdów, a skończy się właśnie na tych środkach, które wymieniłem, że 

my sami musimy, bo policja nie zadba o nasze bezpieczeństwo, w tych podstawowych rzeczach. 

Także tutaj sami poprzez edukację, ale też i w domu. Mieliśmy też przecież dosyć ciężki wypadek 

na hulajnodze tutaj na terenie Istebnej, więc ktoś by kiedyś tam hulajnoga się kojarzyła z jakimś 

tam dwoma kółkami i dzisiaj elektryczne hulajnogi potrafią rozwijać dosyć duże prędkości i to 

staje się bardzo niebezpieczne. Więc wszelkiego rodzaju zabezpieczenia w postaci kasków, 

ochronników na kolana, łokcie, no to, to nie są fanaberie, to jest nasze bezpieczeństwo, więc, 

więc sami zadbajmy. Policja nam w tym pomoże, oby tych interwencji stricte takich, no do jakich 

jesteśmy powiedzmy szczerze przyzwyczajeni, że jak już przyjeżdża policjant, no to musi się coś 

złego dziać, a tutaj też mamy do czynienia z tym, że, że profilaktyka. A profilaktyka to nie tylko, 

wiemy wszyscy, że profilaktyka na każdym kroku jest potrzebna i nasi policjanci też, też to robią. 

Mówię nasi mówiąc o posterunku, komisariacie, ale też widzimy często policjantów z Wydziału 

Ruchu Drogowego i uważam, że jednak musimy coś z tym zrobić, bo tych rajdów mieszkańcy się 

skarżą. Państwo, my też obserwujemy ten trend. Do tego dochodzą jeszcze rajdy na tych takich 

różnych motorach terenowych, quadach. No pamiętajmy jedno, że wypadki na tych środkach, na 

każdych są niebezpieczne, ale na tych są bardzo niebezpieczne i często kończą się poważnymi 

skutkami, jeżeli chodzi o zdrowie. Także sami też prowadźmy taką profilaktykę. Nie liczmy tylko 

na policję, ale jeszcze raz bardzo serdecznie Panie kierowniku dziękuję, bo ogrom pracy i myślę, 

że wszyscy to widzimy. Dziękuję bardzo Pani Przewodnicząca.  

 

asp.szt. Marcin Sztwiertnia - Kierownik Posterunku Policji w Istebnej 

- Jeszcze tylko chciałem podziękować. Podziękować za tak miłe słowa i ze swojej strony tak jak 

mówiłem zapewniam będziemy się starać dostosować do bieżących potrzeb nasze działania, tak 

żeby Państwo czuli się coraz bardziej bezpiecznie i żeby żebyście Państwo również nabrali do nas 

jeszcze większego zaufania. Także wszystko to co robimy, robimy dla mieszkańców gminy i dbając 

o ich bezpieczeństwo. Bardzo serdecznie dziękuję za udzielenie głosu. Bardzo mi miło było.  
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Magdalena Mucha - Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

- Dziękujemy bardzo, również dziękujemy za przygotowanie tej informacji, która została 

nam wcześniej podana do wiadomości. No chcielibyśmy życzyć panom jak najmniej pracy, 

no ale wiemy, że realia są jakie są, także życzymy przede wszystkim siły, zdrowia i myślę, 

że tak jak do tej pory tutaj współpraca układała się dobrze, więc mam nadzieję, że tak 

zostanie. Bardzo dziękujemy. 

W dyskusji wzięli udział: 

- Barbara Kubas 

- Wójt Gminy Istebna Stanisław Legierski 

  

6. Przyjęcie raportu z realizacji "Gminnego programu usuwania wyrobów 

zawierających azbest na terenie Gminy Istebna na lata 2008-2032" za okres od 1 

stycznia do 31 grudnia 2024r. 

Przechodzimy do kolejnego punktu szóstego. Przyjęcie raportu z realizacji Gminnego 

programu usuwania wyrobów zawierających azbest na terenie Gminy Istebna na lata 2008-

2032 za okres od 1 stycznia do 31 grudnia 2024 roku. Bardzo proszę Pani Przewodnicząca 

Jadwiga Waszut.  

 

Jadwiga Waszut - Radna Rady Gminy Istebna 

- Dziękuję bardzo Pani Przewodnicząca. Witam wszystkich. Dnia 28 stycznia 2025 roku w 

godzinach od 10 do 15.30 obradowały obydwie stałe komisje przy Radzie Gminy Istebna. Między 

innymi Pan Mirosław Kawulok przedstawił raport z usuwania właśnie tego niebezpiecznego 

materiału jakim jest azbest. I tak w roku 2024 było usuniętych 61,2 tony tego szkodliwego 

materiału z 47 gospodarstw. Do utylizacji jeszcze na terenie gminy zostało 970 ton, co stanowi 37 

procent łącznego, łącznej ilości tego materiału w naszych gospodarstwach. Szanowni Państwo te 

wnioski są nielimitowane w ciągu roku, także każdy kto złoży taki wniosek do urzędu gminy po 

uprzednim uzgodnieniu z urzędnikami ten materiał jest odbierany od mieszkańców. Pamiętajmy, 

że do roku 2023, 2032 przepraszam gmina powinna być wyczyszczona w całości z tego, z tego 

szkodliwego materiału. Bardzo prosimy wziąć to pod uwagę, no że sam odbiór jest bezpłatny, jest 

to dość duży koszt, ale to mieszkańcy mogą za pośrednictwem gminy usunąć ten szkodliwy 

materiał ze swoich domostw. Także bardzo proszę jeszcze raz o przemyślenie tej sprawy, kto 

jeszcze gdzieś tam w swoich gospodarstwach ma takie pokrycie dachu czy nawet ścian. Pomyśleć 

o zmianie tego. Gmina jak najbardziej jest pomocna w tej kwestii. Dziękuję bardzo.  
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Magdalena Mucha - Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

- Dziękuję bardzo. Czy jeszcze coś Panie Przewodnicząca?  

 

Jadwiga Waszut - Radna Rady Gminy Istebna 

- Jeszcze tylko chciałam powiedzieć, że obydwie komisje pozytywnie zaopiniowały raport 

przedstawiony przez Pana kierownika. Dziękuję.  

 

Magdalena Mucha - Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

- Dziękuję bardzo. O głos prosi radny Kazimierz Łacek. Proszę.  

 

Kazimierz Łacek - Radny Rady Gminy Istebna 

- Dziękuję Pani Przewodnicząca. Chciałem się odnieść do tego azbestu, dlatego że informacja 

pojawiła się też w mediach na ten temat. I nie wiem czy to jest prawdziwa informacja czy 

nieprawdziwa, bo akurat wczoraj się o tym dowiedziałem już będąc po komisji, więc zdziwiło 

mnie to. Ale wiem, że u nas był spis robiony, bo przynajmniej u mnie była Pani spisywała lata 

temu, nie wiem w którym roku to było kto ma ten azbest, kto nie ma. A chodzi konkretnie o to, 

że o ile ktoś nie ma podane w gminie, że ma ten azbest na swoim budynku, na swoim 

mieszkaniu, no to mogą go czekać, a nie ma, nie ma wiadomości w gminie, to mogą go czekać 

surowe konsekwencje finansowe. Nie wiem, czy to jest prawdą, czy nie, tak jak mówię, ale 

wczoraj się o tym dowiedziałem. Dziękuję.  

 

Magdalena Mucha - Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

- Dziękuję bardzo. Czy Panie Wójcie jesteśmy w stanie się odnieść do tej informacji?  

 

Stanisław Legierski - Wójt Gminy Istebna 

- Panie kierowniku proszę o udzielenie odpowiedzi.  

 

Mirosław Kawulok - Kierownik Referatu Rozwoju, Infrastruktury i Ochrony Środowiska 

- Witam serdecznie Państwa, więc to jak tutaj Pani Przewodnicząca powiedziała i Pan Radny 

Łacek, kto nie, jak gdyby nie, nie ma jeszcze zinwentaryzowanej ilości tego azbestu. Myślę, że 

raczej wszyscy byli zinwentaryzowani, bo to już było jak gdyby dwa razy. Gmina, ogólnie gmina i 

cały kraj jest zobowiązany do 32 roku usunąć ten materiał. Ale w przypadku naszej gminy jeszcze 

tam jest gdzieś koło tego azbestu z tego co tu mamy 970 ton. Każdego roku staramy się jednak 

wywozić ten azbest i każdego roku ludzie mogą bez problemu składać wnioski. Powiem Państwu 
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tak, gmina jeszcze nikomu nie naliczyła jakiekolwiek kary za to, że nie zostało to złożone, więc 

myślę, że tutaj to co mówią media, no to czasami jest też tak, że no nie do końca. Na wyrost kary 

są, ale tak jak powiedziałem gmina jeszcze nikomu takiej kary nie naliczyła. Dziękuję.  

 

Magdalena Mucha - Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

- Dziękuję bardzo. Czy jeszcze radni macie jakieś pytania? Nie widzę. Tak więc przechodzimy do 

głosowania. Bardzo proszę radnych o głosowanie. Dziękuję informuję, że 14 radnych jest za 

przyjęciem raportu z realizacji Gminnego programu usuwania wyrobów zawierających azbest. 

W dyskusji wzięli udział: 

- Jadwiga Waszut 

- Kazimierz Łacek 

  

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie raportu z realizacji "Gminnego programu usuwania wyrobów zawierających 

azbest na terenie Gminy Istebna na lata 2008-2032" za okres od 1 stycznia do 31 

grudnia 2024r. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Magdalena Gazur, Damian Izba, Barbara Kubas, Hubert Kukuczka, Elżbieta Legierska, 

Piotr Lipowski, Kazimierz Łacek, Ewa  Macoszek-Dragon, Władysław Małyjurek, 

Bartłomiej Mucha, Magdalena Mucha, Agnieszka Sikora, Zbigniew Wałach, Jadwiga 

Waszut 

  

7. Podjęcie uchwał : 

  

 a) Podjęcie uchwały w sprawie odwołania skarbnika Gminy Istebna 

Przechodzimy do kolejnego punktu siódmego, podjęcie uchwał. I tak w podpunkcie A mamy, 

podjęcie uchwały w sprawie odwołania Skarbnika Gminy Istebna. Bardzo proszę Pani 

Przewodnicząca.  
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Jadwiga Waszut - Radna Rady Gminy Istebna 

- Dziękuję bardzo. W tym podpunktu na wniosek Wójta Gminy Istebna Pana Stanisława 

Legierskiego została zaopiniowana uchwała dotycząca odwołania Skarbnika Urzędu Gminy Pani 

Bronisławy Fiedor. Może to tak dziwnie brzmi, że odwołanie skarbnika, ale tutaj muszę 

poinformować, że jest to jakby naturalne osiągnięcie wieku emerytalnego przez Panią Skarbnik. I 

oczywiście na wniosek Pani Skarbnik, bo to nie jest żaden przymus, na wniosek Pani Skarbnik 

taka decyzja zostaje podjęta. Dziękuję bardzo. Informuję również, że obydwie komisje 

pozytywnie zaopiniowały projekt tej uchwały.  

 

Magdalena Mucha - Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

- Dziękuję bardzo Pani Przewodnicząca. O głos prosi Pani Sekretarz Grażyna Szalbot.  

 

Grażyna Szalbot - Sekretarz Gminy Istebna 

- Dziękuję bardzo. Szanowni Państwo, myślę, że osoby Pani Bronisławy Fiedor nie trzeba nikomu 

przedstawiać. Ale pozwólcie Państwo, że przedstawię parę faktów z życia zawodowego Pani 

Skarbnik. Pani Skarbnik rozpoczęła pracę w Urzędzie Gminy Istebna w Styczniu 1996 roku. W 

roku 1999 objęła już stanowisko Zastępcy Skarbnika Głównego księgowego, a od maja 2003 roku 

została Skarbnikiem Gminy i tę funkcję pełni nieprzerwanie przez prawie 22 lata. W tym czasie aż 

czterokrotnie zmieniali się wójtowie. Od początku kariery zawodowej w gminie do roku 2014 

Pani Bronisława pracowała z panią Wójt Danutą Rabin. W następnej kadencji to jest lata 2014-18 

wójtem był pan Henryk Gazurek. W poprzedniej kadencji to są lata 2018-2024 Wójtem była Pani 

Łucja Michałek-Chudecka , a od maja ubiegłego roku Pani Bronisława współpracuje z obecnym 

Panem Wójtem Stanisławem Legierskim. Pani Skarbnik w czasie pełnienia swojej funkcji 

dysponowała środkami finansowymi, które tak na szybko przeliczyłyśmy dzisiaj i wychodzi z tego, 

że przez ręce Pani Skarbnik, tak mówiąc w cudzysłowiu, przeszło przez ten czas ponad miliard 

złotych. [śmiech] Pani Skarbnik stała zawsze na straży racjonalnego i oszczędnego wydatkowania 

środków publicznych. Zawsze służyła radą i pomocą. Nie bała się nigdy wyrażać głośno swojego 

zdania, czego chyba wszyscy tu obecni doświadczyliśmy. I każdy z nas mógłby się podzielić jakąś 

ciekawą historią na ten temat. My pracownicy urzędu jeszcze się dzisiaj nie żegnamy, bo Pani 

Bronisława będzie jeszcze przez kilka dni z nami pracowała. Mamy przy okazji nadzieję, że 

będziemy mogli jeszcze korzystać z pomocy, doświadczenia, szerokiej wiedzy, ale już mniej 

formalnie, bardziej na zasadzie telefonu do przyjaciela czy koła ratunkowego. Szanowni Państwo, 

Pan Wójt wnioskuje o podjęcie uchwały o odwołaniu, jednak nie ze względu na powyższe fakty, 

które przedstawiłam, tylko z uwagi na wniosek Pani Skarbnik, który został złożony osobiście i 

dobrowolnie. [śmiech i oklaski] Dziękuję.  
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Magdalena Mucha - Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

- Dziękuję Pani Sekretarz tutaj za wiele ciekawostek. O głos prosi Wójt Gminy Stanisław Legierski.  

 

Stanisław Legierski - Wójt Gminy Istebna 

- Dziękuję bardzo Pani Przewodnicząca. Tak jak Pani, Pani sekretarz powiedziała my się jeszcze 

nie żegnamy. Jeszcze nam zostało już niedługo, ale w perspektywie tych przepracowanych lat to 

już jest bardzo krótki okres czasu. Ale korzystając z tego, że jest sesja, sesja już Pani obsługując 

sesję już ostatnią Pani Skarbnik, po prostu chce Pani Skarbnik bardzo serdecznie podziękować. 

Miliard robi wrażenie. Tak pół żartem, pół serio, to już wysokie miejsce byłoby wśród 

najbogatszych Polaków. [śmiech] Ale oczywiście to się wiązało nie tylko z podpisywaniem 

dokumentów, ale z bardzo szeroką i dogłębną analizą, bo wśród tych, wśród tego miliarda była 

ważna i rozliczana i dwa razy oglądana każda złotówka. Także ja dzisiaj Pani Skarbnik wobec całej 

Rady, ale też i tych co nas oglądają bardzo serdecznie Pani dziękuję. Tak jak powiedziałem na 

podziękowania, bo nie chcę powiedzieć o pożegnaniach, bo to się źle kojarzy, przyjdzie czas, ale 

też życzę właśnie dużo zdrowia, bo jego brak dotyka, nie ma przedziału wiekowego, natomiast w 

pewnym jest to jak gdyby już z obligu, ale też i poczucia takiego spełnienia zawodowego, no a 

teraz już tylko, jak to się mówi, samych letnich, pogodnych dni. Wszystkiego dobrego. [oklaski]  

 

Bronisława Fiedor - Skarbnik Gminy Istebna 

- Ja bardzo dziękuję, no ja już się nie będę rozdrabniać w jakieś to. Natomiast chciałam wszystkim 

podziękować, z którymi teraz współpracuję, z którymi współpracowałam, no bo czas leci, to tak 

się wydaje, a potem to aż mi głupio, przepraszam. [śmiech] No ale dziękuję bardzo wszystkim za 

wszystko. Było różnie, raz dobrze, raz źle, no wiadomo przy takich pieniądzach no trzeba mieć i, i, 

i no odwagę podejmować decyzje, no umieć zdanie swoje powiedzieć, no współpracować 

wiadomo, bo to na tym polega, żeby była współpraca, bo bez współpracy się nic nie zrobi, no nie 

wiem co jeszcze powiedzieć. No tak szmat czasu , a w sumie to tak w dwóch słowach można by 

to zawrzeć. Także dziękuję. [oklaski]  

Magdalena Mucha - Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

- Pani Skarbnik ja sobie pozwolę również podziękować w imieniu Rady Gminy. Myślę bez 

wątpienia, że w imieniu mieszkańców, bo tak jak już tu było wcześniej wspomniane, praca Pani 

była rozsądna. Mimo, że bardzo trudna, ale rozsądnie były wydawane te złotówki tutaj naszego 

budżetu. Myślę, że tutaj wszyscy radni się podpiszą pod tym, że życzymy Pani przede wszystkim 

zdrowia i żeby Pani na tą emeryturę wjechała z pełną energią i znalazła pasje, które będzie Pani 

mogła realizować już na spokojnie. Wszystkiego dobrego i jeszcze raz bardzo serdecznie 

dziękujemy. Bronisława Fiedor - Skarbnik Gminy Istebna 

- Ja też bardzo dziękuję. [oklaski]  
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Magdalena Mucha - Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

- Dziękujemy bardzo jeszcze raz. I ten miły akcent musimy sfinalizować podjęciem uchwały. Tak 

więc przechodzimy do głosowania. Bardzo proszę radnych o głosowanie. Dziękuję. Informuję, że 

14 radnych jest za podjęciem uchwały. Przechodzimy do podpunktu B. 

W dyskusji wzięli udział: 

- Jadwiga Waszut 

- Sekretarz Gminy Grażyna  Szalbot 

- Sekretarz Gminy Grażyna  Szalbot 

- Wójt Gminy Istebna Stanisław Legierski 

  

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie odwołania skarbnika Gminy Istebna 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Magdalena Gazur, Damian Izba, Barbara Kubas, Hubert Kukuczka, Elżbieta Legierska, 

Piotr Lipowski, Kazimierz Łacek, Ewa  Macoszek-Dragon, Władysław Małyjurek, 

Bartłomiej Mucha, Magdalena Mucha, Agnieszka Sikora, Zbigniew Wałach, Jadwiga 

Waszut 

Uchwała nr XIV/80/2025 

  

 b) Podjęcie uchwały w sprawie powołania skarbnika Gminy Istebna 

Podjęcie uchwały w sprawie powołania Skarbnika Gminy Istebna. Bardzo proszę Pani 

Przewodnicząca komisji Jadwiga Waszut.  

 

Jadwiga Waszut - Radna Rady Gminy Istebna 

- Dziękuję bardzo. W tym punkcie analogicznie do podpunktu A, w podpunkcie B również na 

wniosek Wójta Gminy Istebna. Obydwie komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały w 

zakresie powołania na stanowisko Skarbnika Pani Agaty Kobel-Zembik. Dziękuję.  
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Magdalena Mucha - Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

- Dziękuję bardzo. O głos prosi Pani Sekretarz Grażyna Szalbot.  

 

Grażyna Szalbot - Sekretarz Gminy Istebna 

- Dziękuję bardzo. No myślę, że analogicznie jak przy Pani Skarbnik, sylwetki Pani Agaty Kobel-

Zembik też nie muszę przedstawiać, ale kilka ciekawostek z życia też zawodowego, z kariery 

zawodowej. Pani Agata rozpoczęła pracę w Urzędzie Gminy Istebna w dniu 15 maja 2000 roku na 

stanowisku podinspektora. Już w roku 2001 objęła stanowisko księgowej i w tym samym roku 

obroniła tytuł magistra na Akademii Ekonomicznej w Katowicach. Od 1 czerwca 2003 roku 

pełniła funkcję Zastępcy Głównego Księgowego, a od 1 sierpnia 2019 roku została Zastępcą 

Skarbnika i Kierownikiem Referatu Finansowego. Pani Agata pracuje w Urzędzie Gminy Istebnej 

prawie 25 lat. Przez te lata bezustannie poszerzała swoją wiedzę, uczestnicząc w różnych 

szkoleniach, kursach, a przede wszystkim pracując w referacie finansów, gdzie zdobywała 

praktyczne umiejętności i doświadczenie. Pani Agata dała się poznać jako osoba bardzo 

pracowita, skrupulatna i sumienna, która swoje zadania wykonuje z wielkim zaangażowaniem i 

profesjonalizmem. Państwo też mieliście nieraz okazję skorzystać z doświadczenia i wiedzy Pani 

Agaty. Mając powyższe na uwadze Pan Wójt rekomenduje kandydaturę Pani Agaty Kobel-Zembik 

na stanowisko Skarbnika Gminy Istebna. Dziękuję.  

 

Magdalena Mucha - Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

- Dziękuję bardzo Pani Sekretarz o głos prosi Pan Wójt Stanistaw Legierski.  

 

Stanisław Legierski - Wójt Gminy Istebna 

- Dziękuję bardzo Pani Przewodnicząca. Wszyscy wiemy, że to co tutaj, a jest tylko wycinek, 

zostało przekazane, to jest prawda. Ja mogę tylko życzyć Pani Agacie też jeszcze dużo, dużo sił, bo 

taka jest potrzebna. Do miliarda jeszcze trochę brakuje, więc, więc no to znowu pół żartem, pół 

serio, ale jest się do czego odnosić. Pani Agata pod nieobecność Pani Skarbnik, Pani Bronki też 

już miała nie tylko okazję, ale była w obowiązku, żeby tworzyć budżet i poradziła sobie z tym 

doskonale, więc myślę, że Państwo również tak to oceniacie, bo z mojej strony to nie tylko 

wniosek, ale i przekonanie, że jest to właściwa osoba, która może objąć stanowisko skarbnika. 

Dziękuję bardzo.  

 

Magdalena Mucha - Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

- Dziękuję bardzo. Ja również chciałam parę słów. Tak jak już było wcześniej powiedziane, do 

miliona, Pani Agacie, daleko. Miliarda, przepraszam. Ale jest na tyle dobrej pozycji, że była 
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inflacja i teraz dużo szybciej ten miliard się uzyska. Pani Agato, my jako Rada Gminy mieliśmy 

przedsmak tego, w jaki sposób Pani prowadzi tutaj to stanowisko wtedy, kiedy Pani Skarbnik była 

na dłuższym zwolnieniu. I wiemy, że Pani Skarbnik zostawia tą funkcję w bardzo dobrych rękach. 

Życzymy wszystkiego dobrego, owocnej współpracy i zdrowia przede wszystkim. I odwagi, tak 

jest. [oklaski] Żeby formalności stało się to zadość i żeby nasza pani Agata nowa Skarbnik Gminy 

Istebna objęła stanowisko zgodnie z procedur, przestępujemy do głosowania. Bardzo proszę 

radnych o głosowanie. Dziękuję. Informuję, że 14 radnych jest za podjęciem uchwały. O głos 

prosi Pani Agata.  

 

Agata Koleb-Zembik - Skarbnik Gminy Istebna 

- Dziękuję bardzo. Dziękuję Państwu radnym za zaufanie. Dziękuję Panu Wójtowi, panu, Pani 

Wicewójt, Pani Sekretarz. Z mojej strony mogę zapewnić, że będę starała się swoje 

doświadczenie wykorzystać jak najlepiej w codziennej pracy swojej. Pani Skarbnik zostawia 

budżet w takiej dobrej kondycji finansowej. Będę starała się to kontynuować jak najlepiej, żeby 

ten budżet był bezpieczny i sprzyjał rozwojowi naszej gminy. Pani Skarbnik dziękuję za wiele lat 

wspólnej pracy. Przepracowałyśmy razem 25 lat. Życzę, życzę dużo zdrowia na emeryturze i 

realizacji tych wszystkich marzeń i takich odkładanych postanowień, bo wszystko przed Panią 

Skarbnik jeszcze jest gotowe, otwarte. Więc dziękuję serdecznie i dziękuję bardzo za to zaufanie.  

 

Magdalena Mucha - Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

- Dziękuję Pani Agato za te słowa. Ogłaszam 5 minut przerwy. Jesteśmy po przerwie. Proszę 

radnych o potwierdzenie kworum. Dziękuję informuję, że radnych jest 14, tyle ile było nas przed 

przerwą. Przechodzimy do kolejnego podpunktu C.  

W dyskusji wzięli udział: 

- Jadwiga Waszut 

- Sekretarz Gminy Grażyna  Szalbot 

- Wójt Gminy Istebna Stanisław Legierski 

  

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie powołania skarbnika Gminy Istebna 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 
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Magdalena Gazur, Damian Izba, Barbara Kubas, Hubert Kukuczka, Elżbieta Legierska, 

Piotr Lipowski, Kazimierz Łacek, Ewa  Macoszek-Dragon, Władysław Małyjurek, 

Bartłomiej Mucha, Magdalena Mucha, Agnieszka Sikora, Zbigniew Wałach, Jadwiga 

Waszut 

Uchwała nr XIV/81/2025 

  

 c) Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia ramowych planów pracy Komisji Rady Gminy 

Istebna na rok 2025. 

Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia ramowych planów pracy Komisji Rady Gminy Istebna na 

rok 2025. Bardzo proszę Pani Przewodnicząca Komisji, Jadwiga Waszut.  

 

Jadwiga Waszut - Radna Rady Gminy Istebna 

- Dziękuję bardzo. Po wcześniejszym przedstawieniu planu prac komisji przy Radzie Gminy 

Istebna, obydwie komisje pozytywnie zaopiniowały ten plan. Dziękuję bardzo.  

 

Magdalena Mucha - Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

- Dziękuję bardzo. Ja ze swojej strony dziękuję za przygotowanie tego planu. Dziękuję za 

przygotowanie tego planu. Jest on bardzo czytelny, z podziałem na kwartały. A tak jak też jest 

tam umieszczona informacja w tym planie w razie jakichś innych jeszcze kwestii bieżących, które 

będą potrzebne, aby podjąć ten temat na komisji zawsze, zawsze on jest podejmowany. To nie są 

takie sztywne ramy, że nie możemy czegoś więcej ponad procedować w czasie komisji. Czy są 

jakieś pytania? Nie widzę. Bardzo proszę przechodzimy do głosowania. Proszę radnych o 

głosowanie. Dziękuję. Informuję, że 14 radnych jest za podjęciem uchwały. Przechodzimy do 

kolejnego podpunktu D. 

W dyskusji wzięli udział: 

- Jadwiga Waszut 

  

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia ramowych planów pracy Komisji Rady Gminy 

Istebna na rok 2025. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 
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ZA (14) 

Magdalena Gazur, Damian Izba, Barbara Kubas, Hubert Kukuczka, Elżbieta Legierska, 

Piotr Lipowski, Kazimierz Łacek, Ewa  Macoszek-Dragon, Władysław Małyjurek, 

Bartłomiej Mucha, Magdalena Mucha, Agnieszka Sikora, Zbigniew Wałach, Jadwiga 

Waszut 

Uchwała nr XIV/82/2025 

  

 d) Podjęcie uchwały w sprawie  zmiany uchwały Nr LXII/403/2022 Rady Gminy 

Istebna z dnia 30 listopada 2022r. w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu 

świadczeń usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 

nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów , w zamian za uiszczoną przez 

właścicieli nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami. 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Gminy Istebna z dnia 30 listopada 2022 roku w 

sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczeń usług w zakresie odbierania odpadów 

komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów w zamian za 

uiszczoną przez właścicieli nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami. Bardzo proszę 

Pani Przewodnicząca komisji.  

 

Jadwiga Waszut - Radna Rady Gminy Istebna 

- Dziękuję bardzo. Tutaj został przedstawiony nowy czas pracy tego punktu. W poniedziałek 

zostają wydłużone godziny czasu pracy. Jest on czynny od 12 do 18. Dodatkowo mamy środy od 7 

do 15 i piątek od 7 do 15. Obydwie komisje pozytywnie jednogłośnie zaopiniowały te zmiany.  

 

Magdalena Mucha - Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

- Dziękuję bardzo. Czy radni macie jeszcze jakieś pytania? Nie widzę. Przechodzimy do 

głosowania. Proszę radnych o głosowanie. Dziękuję informuję, że 14 radnych jest za podjęciem 

uchwały. Przechodzimy do kolejnego podpunktu E. 

W dyskusji wzięli udział: 

- Jadwiga Waszut 

  

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie  zmiany uchwały Nr LXII/403/2022 Rady Gminy Istebna z 

dnia 30 listopada 2022r. w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczeń usług 

w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i 
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zagospodarowania tych odpadów , w zamian za uiszczoną przez właścicieli 

nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Magdalena Gazur, Damian Izba, Barbara Kubas, Hubert Kukuczka, Elżbieta Legierska, 

Piotr Lipowski, Kazimierz Łacek, Ewa  Macoszek-Dragon, Władysław Małyjurek, 

Bartłomiej Mucha, Magdalena Mucha, Agnieszka Sikora, Zbigniew Wałach, Jadwiga 

Waszut 

Uchwała nr XIV/83/2025 

  

 e) Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi z dnia 9 grudnia 2024 r. na Wójta 

Gminy Istebna 

Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi z dnia 9 grudnia 2024 roku na Wójta Gminy 

Istebna. Bardzo proszę Panią Przewodniczącą Komisji Skarg, Wniosków.  

 

Agnieszka Sikora - Radna Rady Gminy Istebna 

- Dziękuję. Przedmiotem analizy na posiedzenie Komisji Skarg, Wniosków i Petycji w dniu 16 

stycznia była skarga mieszkańca Koniakowa, która wpłynęła do Rady Gminy w Istebnej dnia 10... 

Dziękuję. Dnia 10 grudnia. Od nowa? Dobrze. Z mojej winy. Dziękuję. Przedmiotem analizy na 

posiedzeniu Komisji Skarg, Wniosków i Petycji w dniu 16 grudnia 2025, 16 stycznia 2025 roku 

była skarga mieszkańca Koniakowa, która wpłynęła do Rady Gminy w Istebnej dnia 10 grudnia 

2024 roku. Skarżący wyrażał swoją opinię na temat pracy wójta w odniesieniu do zimowego 

utrzymania dróg. Po zapoznaniu się ze stanowiskami obu stron, rozmowie z kierownictwem oraz 

pracownikami wymienionych w skardze referatów oraz skonfrontowania zawartych w niej 

informacji ze stanem faktycznym, komisja skargę w całości uznaje za bezzasadną. Dziękuję.  

 

Magdalena Mucha - Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

- Dziękuję bardzo Pani Przewodnicząca. Czy radni mają jeszcze w tej sprawie jakieś pytania, 

uwagi? Nie widzę. Przechodzimy do głosowania. Bardzo proszę radnych o głosowanie. Dziękuję. 

Informuję, że 12 radnych jest za podjęciem uchwały, przy 2 głosach wstrzymujących się. 

Przechodzimy do kolejnego podpunktu F. 
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Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi z dnia 9 grudnia 2024 r. na Wójta 

Gminy Istebna 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Magdalena Gazur, Damian Izba, Barbara Kubas, Hubert Kukuczka, Elżbieta Legierska, 

Ewa  Macoszek-Dragon, Władysław Małyjurek, Bartłomiej Mucha, Magdalena Mucha, 

Agnieszka Sikora, Zbigniew Wałach, Jadwiga Waszut 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Piotr Lipowski, Kazimierz Łacek 

Uchwała nr XIV/84/2025 

  

 f) Podjęcie uchwały w sprawie przekazania wniosku według właściwości 

Podjęcie uchwały w sprawie przekazania wniosku według właściwości. Bardzo proszę Pani 

Przewodnicząca Agnieszka Sikora.  

 

Agnieszka Sikora - Radna Rady Gminy Istebna 

- Dziękuję. Przedmiotem analizy na posiedzeniu Komisji Skarg, Wniosków i Petycji w dniu 16 

stycznia był wniosek mieszkanki Koniakowa, który wpłynął do Rady Gminy w Istebnej dnia 12 

grudnia 2024 roku. Dotyczył on poprawę stanu drogi dojazdowej nr 678/1, to jest Koniaków 

Cisowe. Po zapoznaniu się z wnioskiem komisja wystosowała prośbę o zajęcie stanowiska do 

organu właściwego do podejmowania decyzji odnośnie remontów oraz poprawy stanu dróg. W 

odpowiedzi znajdujemy zrozumienie i wyjaśnienie, iż ze względu na brak środków w budżecie 

Gminy Istebna remont nawierzchni wyżej wymienionej drogi nie może być planowany w 

najbliższym czasie. Zadanie to nie należy do właściwości Rady Gminy Istebna, natomiast 

podmiotem właściwym do rozpatrywania wniosku jest Wójt Gminy Istebna. Zgodnie z tym 

stanowiskiem komisja przekazuje wniosek według właściwości do Wójta Gminy Istebna. 

Dziękuję.  

 

Magdalena Mucha - Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

- Bardzo dziękuję. Czy ktoś jeszcze z radnych tutaj w tej kwestii chciałby zabrać głos? Nie widzę. 
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Przechodzimy do głosowania. Bardzo proszę radnych o głosowanie. Dziękuję informuję, że 14 

radnych jest za podjęciem uchwały. Przechodzimy do podpunktu G. 

  

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie przekazania wniosku według właściwości 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Magdalena Gazur, Damian Izba, Barbara Kubas, Hubert Kukuczka, Elżbieta Legierska, 

Piotr Lipowski, Kazimierz Łacek, Ewa  Macoszek-Dragon, Władysław Małyjurek, 

Bartłomiej Mucha, Magdalena Mucha, Agnieszka Sikora, Zbigniew Wałach, Jadwiga 

Waszut 

Uchwała nr XIV/85/2025 

  

 g) Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Istebna. 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Istebna. Bardzo proszę Pani Przewodnicząca komisji Jadwiga Waszut.  

 

Jadwiga Waszut - Radna Rady Gminy Istebna 

- Dziękuję bardzo. W tym punkcie Pani Skarbnik Bronisława Fiedor szczegółowo omówiła te 

zmiany wszystkie poza, po odpowiedzi na zadane pytania. Obydwie komisje jednogłośnie 

pozytywnie zaopiniowały projekt tej uchwały. Dziękuję. Z autopoprawką, projekt uchwały z 

autopoprawką.  

 

Magdalena Mucha - Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

- Dziękuję bardzo. Czy ktoś z radnych jeszcze w tej sprawie chciałby zabrać głos? Nie widzę. 

Przechodzimy do głosowania. Proszę radnych o głosowanie. Dziękuję informuję, że 14 radnych 

jest za podjęciem uchwały. Przechodzimy do podpunktu H. 

W dyskusji wzięli udział: 

- Jadwiga Waszut 
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Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały z autopoprawką w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Istebna. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Magdalena Gazur, Damian Izba, Barbara Kubas, Hubert Kukuczka, Elżbieta Legierska, 

Piotr Lipowski, Kazimierz Łacek, Ewa  Macoszek-Dragon, Władysław Małyjurek, 

Bartłomiej Mucha, Magdalena Mucha, Agnieszka Sikora, Zbigniew Wałach, Jadwiga 

Waszut 

Uchwała nr XIV/86/2025 

  

 h) Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Istebna na rok 2025. 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Istebna na rok 2025. Na rok 2025. Bardzo 

proszę Panią Przewodniczącą.  

 

Jadwiga Waszut - Radna Rady Gminy Istebna 

- Dziękuję bardzo. Również w tym punkcie Pani Skarbnik Pani Bronisława Fiedor szczegółowo 

omówiła czego mają dotyczyć zmiany. Radni po uzyskaniu odpowiedzi na zadanie pytania. 

obydwie komisje pozytywnie zaopiniowały projekt tej uchwały łącznie z autopoprawką. Dziękuję 

bardzo.  

 

Magdalena Mucha - Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

- Dziękuję bardzo. Tam w tytule wkradła się literówka, ale już mamy zmienione na rok, rok 

budżetowy 2025. Czy radni jeszcze mają w tej sprawie jakieś pytania, czy chcą zabrać głos? Nie 

widzę, przystępujemy do głosowania. Proszę radnych o głosowanie. Tak jest wszystko w 

porządku. Przeskoczyło nam już po odświeżeniu. Tak. Dziękuję. Dobrze. Dziękuję bardzo. Zanim 

przystąpimy do kolejnego podpunktu. Witam na naszym posiedzeniu radnego powiatowego 

Janusza Juroszka. Dzień dobry Panu. Przechodzimy do kolejnego podpunktu I. 

W dyskusji wzięli udział: 
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- Jadwiga Waszut 

  

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały z autopoprawką  w sprawie zmian budżetu Gminy Istebna na rok 

2024. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Magdalena Gazur, Damian Izba, Barbara Kubas, Hubert Kukuczka, Elżbieta Legierska, 

Piotr Lipowski, Kazimierz Łacek, Ewa  Macoszek-Dragon, Władysław Małyjurek, 

Bartłomiej Mucha, Magdalena Mucha, Agnieszka Sikora, Zbigniew Wałach, Jadwiga 

Waszut 

Uchwała nr XIV/87/2025 

  

 i) Podjęcie uchwały w sprawie  zmiany Uchwały Nr VII/53/2019 Rady Gminy Istebna z 

dnia 25 kwietnia 2019 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej Województwu 

Śląskiemu poprzez udzielenie dotacji celowej w wysokości 360.390,00 zł z 

przeznaczeniem na realizację zadania pn. „Projekt rozbudowy drogi wojewódzkiej nr 

941 w km od 30+933 do 33+248 na odcinku Istebna Dzielec — Jaworzynka Krzyżowa”. 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr VII/53/2019 Rady Gminy Istebna z dnia 25 

kwietnia 2019 roku w sprawie udzielenia pomocy finansowej Województwu Śląskiemu poprzez 

udzielenie dotacji celowej w wysokości 360 390 zł z przeznaczeniem na realizację zadania pod 

nazwą Projekt rozbudowy drogi wojewódzkiej nr 941 na odcinku Istebna Dzielec - Jaworzynka 

Krzyżowa. Czy Panie Wójcie możemy prosić Pana kierownika, tutaj wiem, że to było przytaczane 

już wcześniej, ale dla formalności o co tutaj chodzi, że wprowadzaliśmy to do porządku obrad tą 

uchwałę.  

 

Stanisław Legierski - Wójt Gminy Istebna 

- Dziękuję Pani Przewodnicząca. Tak oczywiście Panie kierowniku proszę o udzielenie 

odpowiedzi.  

 

Mirosław Kawulok - Kierownik Referatu Rozwoju, Infrastruktury i Ochrony Środowiska 
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- Witam serdecznie jeszcze raz. Tak jak mówiłem ostatnio na komisji w związku z uchwaleniem 

uchwały nr 77 oraz 78 był telefon z Regionalnej Izby Obrachunkowej o wykreślenie jak gdyby 

dwóch rzeczy. Tutaj pierwsza rzecz to było powołanie się na zmiany, żeby to po prostu wykreślić, 

żeby tych zmian w uchwale nie było oraz druga rzecz to była, żeby nie wpisywać przed płatnością 

ostatnią informacji odnośnie 'do' i to zostało wykreślone przy jednej i drugiej uchwale. Czyli 

mówimy tutaj droga 943 oraz 941. Dziękuję.  

 

Magdalena Mucha - Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

- Bardzo dziękuję. Czy są jeszcze jakieś pytania lub ktoś chce zabrać głos w tym punkcie. Nie 

widzę przechodzimy do głosowania. Bardzo proszę radnych o głosowanie. Dziękuję informuję, że 

14 radnych jest za podjęciem uchwały. Przechodzimy do kolejnego podpunktu J. 

  

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie  zmiany Uchwały Nr VII/53/2019 Rady Gminy Istebna z 

dnia 25 kwietnia 2019 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej Województwu 

Śląskiemu poprzez udzielenie dotacji celowej w wysokości 360.390,00 zł z 

przeznaczeniem na realizację zadania pn. „Projekt rozbudowy drogi wojewódzkiej nr 

941 w km od 30+933 do 33+248 na odcinku Istebna Dzielec — Jaworzynka Krzyżowa”. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Magdalena Gazur, Damian Izba, Barbara Kubas, Hubert Kukuczka, Elżbieta Legierska, 

Piotr Lipowski, Kazimierz Łacek, Ewa  Macoszek-Dragon, Władysław Małyjurek, 

Bartłomiej Mucha, Magdalena Mucha, Agnieszka Sikora, Zbigniew Wałach, Jadwiga 

Waszut 

Uchwała nr XIV/88/2025 

  

 j) Podjęcie uchwały w sprawie  zmiany Uchwały nr VII/52/2019 Rady Gminy Istebna z 

dnia 25 kwietnia 2019 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej Województwu 

Śląskiemu poprzez udzielenie dotacji celowej w wysokości 333.330,00 zł. z 

przeznaczeniem na realizację zadania pn. „Projekt rozbudowy drogi wojewódzkiej nr 

943 od km 7+022 do km 9+162 w Koniakowie na odcinku Centrum —Pietraszyna”. 



 

Wygenerowano za pomocą app.esesja.pl 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr VII/52/2019 Rady Gminy Istebna z dnia 25 

kwietnia 2019 roku w sprawie udzielenia pomocy finansowej Województwu Śląskiemu poprzez 

udzielenie dotacji celowej wysokości 333 330 zł z przeznaczeniem na realizację zadania pod 

nazwą projekt rozbudowy drogi wojewódzkiej nr 943 na odcinku Koniaków Centrum - 

Pietraszyna. I tutaj jest analogiczna sytuacja do tego co już Pan kierownik wcześniej powiedział. 

Czy radni macie jeszcze jakieś, chcecie zabrać głos w tym temacie? Nie widzę. Przystępujemy do 

głosowania. Proszę radnych o głosowanie. Dziękuję. Informuję, że 14 radnych jest za podjęciem 

uchwały. Przechodzimy do podpunktu K. 

  

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie  zmiany Uchwały nr VII/52/2019 Rady Gminy Istebna z dnia 

25 kwietnia 2019 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej Województwu Śląskiemu 

poprzez udzielenie dotacji celowej w wysokości 333.330,00 zł. z przeznaczeniem na 

realizację zadania pn. „Projekt rozbudowy drogi wojewódzkiej nr 943 od km 7+022 do 

km 9+162 w Koniakowie na odcinku Centrum —Pietraszyna”. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Magdalena Gazur, Damian Izba, Barbara Kubas, Hubert Kukuczka, Elżbieta Legierska, 

Piotr Lipowski, Kazimierz Łacek, Ewa  Macoszek-Dragon, Władysław Małyjurek, 

Bartłomiej Mucha, Magdalena Mucha, Agnieszka Sikora, Zbigniew Wałach, Jadwiga 

Waszut 

Uchwała nr XIV/89/2025 

  

 k) Podjęcie uchwały w sprawie  udzielenia poparcia dla apelu dotyczącego planów 

przedwczesnego zamknięcia Elektrowni Rybnik przyjętego przez Radę Miasta Rybnika. 

Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia poparcia dla apelu dotyczącego planów przedwczesnego 

zamknięcia Elektrowni Rybnik przyjętego przez Radę Miasta Rybnika. I tutaj informacyjnie 

powiem, że wpłynęło pismo do naszej Rady o udzielenie poparcia właśnie w sprawie 

przedwczesnego zamknięcia Elektrowni Rybnik. Tutaj radni w takim nieformalnym głosowaniu w 

czasie komisji jednogłośnie uznaliśmy, że poprzemy ten apel i też z tego tytułu właśnie została 

sporządzona uchwała, którą wprowadziliśmy dzisiaj poprzez głosowanie do obrad dzisiejszej 

sesji. Czy radni macie jeszcze w tej sprawie jakieś pytania lub chcielibyście zabrać głos? Nie 
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widzę, przystępujemy do głosowania. Bardzo proszę o głosowanie. Dziękuję informuję, że 14 

radnych jest za podjęciem uchwały. Punkt siódmy, w którym mieliśmy uchwały wyczerpaliśmy. 

  

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie  udzielenia poparcia dla apelu dotyczącego planów 

przedwczesnego zamknięcia Elektrowni Rybnik przyjętego przez Radę Miasta Rybnika. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Magdalena Gazur, Damian Izba, Barbara Kubas, Hubert Kukuczka, Elżbieta Legierska, 

Piotr Lipowski, Kazimierz Łacek, Ewa  Macoszek-Dragon, Władysław Małyjurek, 

Bartłomiej Mucha, Magdalena Mucha, Agnieszka Sikora, Zbigniew Wałach, Jadwiga 

Waszut 

Uchwała nr XIV/90/2025 

  

7. Informacja Przewodniczącego Komisji ze wspólnego posiedzenia Stałych Komisji 

Rady Gminy Istebna, z Komisji Rewizyjnej i Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 

8. Przechodzimy do punktu ósmego. Informacje przewodniczącego komisji ze wspólnego 

posiedzenia stałych komisji Rady Gminy Istebna z Komisji Rewizyjnej i Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji. Ja sobie tutaj pozwolę chronologicznie tak jak się odbywały komisje 

poprosić przewodniczących o te informacje z posiedzeń. Tak teraz poproszę Pana 

Przewodniczącego Komisji Skarg, Komisji Rewizyjnej Bartłomieja Muchę o 

przedstawienie.  

9.  

Bartłomiej Mucha - Radny Rady Gminy Istebna 

- Dziękuję Pani Przewodnicząca. Dzień dobry. Dnia 16 stycznia 2025 roku odbyło się 

posiedzenie Komisji Rewizyjnej, w pełnym składzie. Przedmiotem prac komisji były dwa 

punkty. Pierwszym z nich była analiza wydatków związanych z organizacją przez Gminny 

Ośrodek Kultury imprez i wydarzeń kulturalnych oraz innych w roku 2024. W trakcie 

posiedzenia członkowie komisji zapoznali się z z planem imprez w roku 2024. Uzyskaliśmy 

wyczerpujące odpowiedzi na nasze pytania od Pani Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury. 

Komisja ustaliła między innymi, że w okresie od czerwca 2023 roku do kwietnia 2024 

roku. W kwestiach merytorycznych komisja ustaliła m.in. że wszyscy członkowie komisji 
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wyrazili zdziwienie i niezrozumienie dla ponoszenia niektórych kosztów w zakresie 

organizowania pewnych imprez, szczególnie w datach od 1 stycznia do końca kwietnia 

2024 roku. Były to niektóre imprezy organizowane ad hoc bez wcześniejszego ujęcia w 

planie finansowym, czy też w planie imprez organizowanych przez Gminny Ośrodek 

Kultury. Niektóre z tych imprez były bardzo kosztowne. Dla przykładu podam koncert, 

noworoczny koncert zespołu ENEJ, którego całkowity koszt pokryty w całości z z budżetu 

Gminnego Ośrodka Kultury wyniósł w przybliżeniu 103 000 zł, m.in. w tym były 49 200 zł 

samego honorarium dla zespołu, 25 800 zł kosztów obsługi technicznej oraz inne koszty. 

Tak jak już wcześniej powiedziałem była to impreza wcześniej nieplanowana, 

zorganizowana, zorganizowana ad hoc. Przykładami takich imprez już nieco mniej 

kosztownymi były na przykład koncert papieski, były na przykład... Już chwileczkę, rajd z 

olimpijczykiem, Dzień Pamięci Żołnierzy Wyklętych i inne tego typu imprezy. Wszyscy 

członkowie komisji zgodnie wyrazili swoje zdziwienie oraz zakwestionowali zasadność 

organizowania takich imprez, szczególnie w trybie mocno doraźnym, na osobiste 

polecenie ówczesnej Pani Wójt. Organizacja tego typu imprez w pierwszym kwartale roku 

skutkowała także tym, że budżet Gminnego Ośrodka Kultury został mocno nadwyrężony i 

przez to w dalszej części roku nie można było albo trzeba było mocno ograniczyć koszty 

niektórych imprez albo albo nawet z niektórych zrezygnować, a dodatkowo także trzeba 

było wesprzeć dotacjami, co uczyniła Rada Gminy, Gminny Ośrodek Kultury, aby jego 

budżet ostatecznie się spiął. Przykładem także niezrozumiałego według komisji, 

niezrozumiałych wydatków według komisji było zorganizowanie w ramach Dni Istebnej 

koncertu Dawida Kwiatkowskiego. I tutaj komisja nie kwestionuje sensu i ewentualnej 

zasadności ściągania gwiazd w formatu krajowego. Jednak ściągnięcie tego konkretnego 

artysty, który postawił bardzo duże wymagania techniczne spowodowało, że GOK musiał 

zorganizować budowę sceny oraz specjalistycznego nagłośnienia oraz wiele innych 

kwestii dodatkowych, które które łącznie pochłonęły ponad 100 000 zł. Sama, sama 

budowa sceny oraz organizacja nagłośnienia to były 102 000 zł, w przybliżeniu 

oczywiście. Koszt obsługi gastronomicznej zespołu to jest ponad 10 000 zł. Ochrona to 

jest 18 000 zł i wiele innych kosztów. Koncert tego konkretnego artysty także był 

zorganizowany po wskazaniu pani poprzedniej wójt. Drugim punktem, drugim punktem 

prac Komisji Rewizyjnej była analiza wydatków związanych z remontem budynku GOK-u. 

W tej kwestii komisja zbadała kosztorys inwestorski, oferty, oferty wykonawców, w tym 

ofertę zwycięską, zbadała kwestie finansowania tego przedsięwzięcia. Mogę tutaj 

powiedzieć, że członkowie komisji wyrazili, nie dopatrzyli się żadnych niedociągnięć, 

jednak z pewnym zaskoczeniem przyjęli skalę ewentualnych, skalę robót dodatkowych 

lub zamiennych, które musiały lub powinny zostać wykonane. Te koszty wynikały między 

innymi z kwestii decyzji konserwatora zabytków albo także z kwestii związanych z tym, że 

w czasie prac odkryto pewne problemy, których wcześniej nie można było przewidzieć. 
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Albo także z tego, że pierwotny kosztorys inwestorski został wykonany dużo wcześniej, w 

międzyczasie zmieniły się przepisy dotyczące m.in. ochrony przeciwpożarowej. Też trzeba 

było przez to wprowadzić pewne zmiany. W tej kwestii komisja nie dopatrzyła się żadnych 

żadnych nieprawidłowości, ale tak jak podkreślam, ogólnie cała kwota, którą, którą, która 

została przeznaczona na inwestycje, czyli 9 923 000 zł jest bardzo duża i to, to wywołało 

pewne zdziwienie. Aczkolwiek można też, też to tłumaczyć tym, że w tym czasie rynek 

usług budowlanych był mocno rozgrzany i to pewnie też wpłynęło na ostateczną cenę. 

Dziękuję bardzo.  

10.  

Magdalena Mucha - Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

- Dziękuję bardzo. Proszę Panią Przewodniczącą Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

Agnieszkę Sikora.  

11.  

Agnieszka Sikora - Radna Rady Gminy Istebna 

- Dziękuję. Komisja Skarg, Wniosków i Petycji zebrała się 16 stycznia 2025 roku. 

Rozpatrywaliśmy skargę mieszkańca Koniakowa i wniosek mieszkanki Koniakowa, o czym 

mówiłam przy podejmowaniu uchwał, więc nie będę tego drugiego streszczać. Mogę 

tylko powiedzieć, że na komisji oprócz członków, czyli Przewodniczącej Agnieszki Sikory, 

pojawił się Pan Zbyszek Wałach, członek i Pani Jadwiga Waszut jako członek, więc w 

pełnym składzie obradowaliśmy. I zjawili się także Pan Wójt Stanisław Legierski, Pani 

Zastępca Klaudia Pasterny, Pani Grażyna Szalbot Sekretarz, Mirosław Kawulok kierownik 

referatu, Aleksandra Książczyk zastępca kierownika i Pan Marek Łysek pracownik. Więc 

dość bogate grono, więc mieliśmy pełny ogląd sytuacji co do obu, co do wniosku i skargi. 

Dziękuję bardzo.  

12.  

Magdalena Mucha - Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

- Dziękuję bardzo. Proszę Pani przewodnicząca Jadwiga Waszut.  

 

Jadwiga Waszut - Radna Rady Gminy Istebna 

- Dziękuję bardzo. Pomijając już te punkty, które były głosowane na posiedzeniu obydwu tych 

stałych komisji bardzo długo dyskutowaliśmy nad zbyciem przez Urząd Gminy nieruchomości, do 

których roszczenia wnieśli użytkownicy wieczyści. Był pan autor operatu szacunkowego. Radni 

mieli wiele wątpliwości, wiele pytań. Jednogłośnie radni byli przeciwni zbyciu tych 

nieruchomości. Jednakże dział prawny oraz autor operatu wyjaśnili nam, że nie mamy jako Rada 

Gminy kompetencji ani żadnych możliwości zablokowania tych czynności ze względu na to, że 

użytkownik wieczysty w wyznaczonym przepisami prawa terminie złożył stosowne dokumenty. 

Także niestety po prawie półtora godzinnej dyskusji musieliśmy przyjąć wszystkie te wyjaśnienia i 
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jakby przejść nad tym do porządku dziennego. Następnym tematem na tym posiedzeniu było 

sprawozdanie pani Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury, pani Łucji Dusek. Również pani dyrektor 

przedstawiła plan na ten rok, przedstawiła plan, który już istnieje. Jednocześnie zaznaczyła, że 

ten plan może ulec zmianie po wcześniejszych wnioskach ze strony mieszkańców, ze strony 

radnych, radni też dopytywali o konkretne możliwości, o konkretne środki finansowania tych 

przedsięwzięć. Było dużo jeszcze takich dodatkowych propozycji, także pani dyrektor jak 

najbardziej jest otwarta na współpracę, na wszystkie sugestie, wyraziła też chęć współpracy z 

innymi organizacjami, z innymi stowarzyszeniami. Także też tu padło wiele bardzo cennych I 

uwag, i zapytań i już tam gdzieś jakieś propozycje też ze strony radnych w gestii pomocy w 

załatwianiu czy w zorganizowaniu jakichś tam przedsięwzięć. Także było to też bardzo, bardzo 

owocne i takie budujące część obrad. Była też informacja i dalsza dyskusja nad ogłoszeniem przez 

Radę Gminy Istebna roku 2025 rokiem osób z niepełnosprawnościami. Była dyskusja też z Panem 

Wójtem, z innymi urzędnikami Urzędu Gminy co do finansowania, możliwości finansowania 

jakby pomysłów Rady. Jest to wszystko w toku. Pan Wójt poinformował też o powołaniu Rady 

Młodzieżowej przy Radzie Gminy Istebna. Były dyskutowane oczywiście takie problemy bieżące, 

czyli drogi, chodniki. Była kwestia oświetlenia przejścia na, przejścia dla pieszych na odcinku 

drogi wojewódzkiej. Była prośba pana radnego o usunięcie niepotrzebnych już kontenerów z 

Caritasów, bo niestety one już nie mogą być czynne, a tylko powodują, że ludzie składują te 

odpady obok tych kontenerów. Także też tu, tu była od razu decyzja, że, że te kontenery muszą 

być usunięte. Była propozycja, pytanie, zapytanie też do Rady od wójta w gestii organizowania 

gali nagród dla sportowców. To będzie tak jak w zeszłym roku 2024, żeby to było razem Urząd 

Gminy, Wójt Gminy i Rada Gminy. Było też przedstawione przez pana wójta rodzaj promocji w 

mediach naszej gminy. Ja też dziękuję. To były wszystkie tematy poruszane na tych komisjach. 

Dziękuję bardzo.  

 

Magdalena Mucha - Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

- Dziękuję bardzo. O głos prosi ad vocem Wójt Gminy Istebna.  

 

Stanisław Legierski - Wójt Gminy Istebna 

- Dziękuję Pani Przewodnicząca. Ja tylko tak w kwestii takiej formalnej. Myślę, że to 

przejęzyczenia. Jesteśmy w trakcie procedury powołania Rady. Został nam przez nadzór 

zatwierdzony statut. Tak jak wcześniej mówiłem Pani Agnieszka opiekująca się tymi przyszłymi 

naszymi młodymi radnymi, no działa cały czas, jest stworzony, został stworzony regulamin, 

rozesłany do szkół. Także to takie podsumowanie ostateczne i powołanie mam nadzieję, że 

nastąpi na sesji lutowej, więc to tylko, to tylko tyle. Także te procedury są już końcowe, bo to 

oczywiście są wybory. Także tu chciałem też takie małe przejęzyczenie sprostować, bo, bo może 
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się okazać, że ktoś to odbierze, że już jest Rada Młodzieżowa, kto to jest, jak będą działać. Także 

to się wszystko mam nadzieję wydarzy w lutym. Dziękuję bardzo.  

 

Magdalena Mucha - Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

- Dziękuję. Proszę ad vocem Pani Przewodnicząca Jadwiga Waszut.  

 

Jadwiga Waszut - Radna Rady Gminy Istebna 

- Dziękuję bardzo. Przepraszam ze swojej strony za mylną informację i dziękuję Panu Wójtowi za 

poprawienie mojej wypowiedzi. Dziękuję.  

 

Magdalena Mucha - Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

- Dziękuję bardzo. Tutaj o głos prosi Radny Władysław Małyjurek. przypominam, że jesteśmy w 

punkcie informacji przewodniczących komisji ze wspólnych i doraźnych komisji, z posiedzenia 

wspólnych i doraźnych komisji, także radny to rozumiem, że tutaj do któregoś z 

przewodniczących ma Pan jakąś kwestię.  

 

Władysław Małyjurek - Radny Rady Gminy Istebna 

- Dziękuję.  

 

Magdalena Mucha - Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

- Proszę.  

 

Władysław Małyjurek - Radny Rady Gminy Istebna 

- Miałem zaszczyt być na tych komisjach, obydwóch. Także no to co Pan Bartek przypomniał, no 

wiadomo chodzi mi o te imprezy, co były bardzo kosztowne, nie. Były te dwie, no dużo to 

kosztowało jako GOK, ale jak biorąc pod uwagę, że po prostu jak mieszkańcy gminy mogli 

skorzystać z takiego koncertu i to musimy sobie powiedzieć, taki koncert tylko się odbywają, nie 

są biletowane tylko w gminie Istebna. Gwiazdy w innych gminach, gdzie występują, koncerty są 

biletowane i także są bilety wstępu pobierane. To by była taka jedna sprawa. Druga sprawa, tam 

jak Pani kierownik przedstawiała, chodzi o dożynki. Dożynki też były planowane tam na 40 000, 

kwota dożynek wyszła 100 000. No względy był taki, że musiały być przeniesione na inny teren 

Zagronia. No moje zdanie jest takie, że mogliśmy te dożynki przy jakiejś współpracy, przy tym, że 

mogły te dożynki...  

 

Magdalena Mucha - Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 
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- Drogi radne, przypominam, że nie przytaczamy nazwisk osób, które tutaj... Władysław 

Małyjurek - Radny Rady Gminy Istebna 

- Firma, która wykonuje te...  

 

Magdalena Mucha - Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

- Nie, nie ma.  

 

Władysław Małyjurek - Radny Rady Gminy Istebna 

- I może tam byśmy przy jakiejś takiej współpracy mogły te dożynki się odbyć pod skocznią, tak. A 

teraz jeszcze chciałem do drugiej komisji, co Pan Mirek Kawulok, kierownik, robił sprawozdanie z 

tej rozbudowy tego GOK-u. No wyszły tam dość poważne sumy, w granicach 2 milionów, do 

projektu musieliśmy dopłacić. No i nie wiem, jak na taką komisję byłoby, nie wiem, może dobrze 

zaprosić, żeby przyszedł ten projektant, inspektor i kierownik budowy, żeby te sprawy po prostu 

wyjaśnić, jak to po prostu skutkowało, czy były błędy projektowe? Czy były jakieś błędy 

wykonawcy? Może by to lepiej było po prostu wyjaśnione, bo jednak dość duża suma tu jest, 

koło 2 milionów od ceny inwestorskiej. Tyle chciałbym, dziękuję bardzo.  

 

Magdalena Mucha - Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

- Dziękuję, jak już Pan wspomniał, to taki temat to jest na pewno na wspólne posiedzenie 

komisji, jeżeli będzie zasadność tej kwestii, bo tutaj no na bieżąco było wszystko przedstawiane. 

A też dużo rzeczy wyszło w trakcie ze strony konserwatora zabytków i te rzeczy też były, 

pamiętam, procedowane przy Radzie Gminy, właśnie jakieś dodatkowe jeszcze koszty, które 

wyszły. W czasie, tak jak już tu Pan Przewodniczący Bartłomiej Mucha powiedział, w czasie prac 

wyszły dodatkowe jakieś sprawy, które trzeba było sfinansować. Ad vocem o głos prosi Wójt 

Gminy Stanisław Legierski.  

 

Stanisław Legierski - Wójt Gminy Istebna 

- Dziękuję bardzo, ja po prostu nie chciałbym, żeby później wracać do tematów, które tutaj były 

poruszone. Pan Władysław Małyiurek w kwestii dożynek. Myślę, że pani dyrektor może mieć 

więcej do powiedzenia. Panie Władysławie, my się prawdopodobnie zmierzymy z tym, że nie 

będziemy robić dożynek pod skocznią, a z jednej prostej przyczyny. Był Pan, mam nadzieję, że 

widział Pan ile było uczestników i bezpieczeństwo przede wszystkim. Więc nie wyobrażam sobie, 

żeby wozy, żeby ludzie przechodzili, przebiegali przez drogę wojewódzką, a fizycznie nie 

bylibyśmy w stanie ich pomieścić. No i też to są wydarzenia, które nie można do końca 

przewidzieć ich skalę i bardzo dobrze, że nas jest tak dużo, bardzo dobrze, że ludzie ubierają strój 

góralski. Jak nas będzie jeszcze więcej, to to będzie więcej kosztowało, ale mi się wydaje, że 
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wszyscy się będziemy z tego cieszyć. Także ten obiekt, już pomijając to, że były kwestie robót 

drogowych i nikt do odpowiedzialności by tam za to nie wziął, jakby się coś wydarzyło. W ogóle 

nie miałby się nijak do tego, żeby to wydarzenie tam zrobić. No i dzięki Bogu jeszcze nam 

sprzyjała pogoda, także nie spotkałem się z głosami krytycznymi, wręcz przeciwnie. Dziękuję.  

 

Magdalena Mucha - Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

- Dziękuję, proszę ad vocem Władysław Małyjurek.  

 

Władysław Małyjurek - Radny Rady Gminy Istebna 

- Dziękuję.  

 

Magdalena Mucha - Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

- Jeszcze zanim Pan przystąpi do swojej wypowiedzi, bardzo proszę patrzeć na to, żeby nie 

przytaczać imion i nazwisk osób, które nie uczestniczą w obradach. Proszę.  

 

Władysław Małyjurek - Radny Rady Gminy Istebna 

- Dziękuję. No Panie Wójcie, ja myślę, że już rozmawiałem tutaj z radnymi. Chodzi o te dożynki, 

nie bo tu był problem, było podjęte, że gdzie te wozy zmieścić, bo jednak jest teraz terenie 

zabudowany, ale mi się wydaje, że mamy teren, gdzie te wozy pomieścić, bo mamy drogę 

gminną na terenie magazynu, nie. To jest droga gminna nasza, tam że spokojnie, spokojnie może 

moglibyśmy całą tę kawalkadę tych wozów tam pomieścić. Takie jest moje, a drugie, Panie 

Wójcie, chodzi o te, wie Pan, ja mam takie, moje spostrzeżenie jak się to odbywało. Bo jeżeli dwa 

tygodnie przed dożynkami przyjeżdża firma, rozwala o trzy budki i potem praktycznie trzy 

tygodnie się nie dzieje nic na tej budowie, no to ja po prostu w tym sensie mówię, że po prostu, 

że może nie był powód, żeby po prostu porozmawiać z tą firmą i żeby po prostu weszli trzy 

tygodnie później na plac budowy, nie. No a tak to wyglądało Panie Wójcie i to tak ludzie też 

odbierali, przyjechali, trzy budki były rozwalone i potem się przez trzy tygodnie nic nie działo. Ja 

tylko w tym sensie, że... Tak, tak to jako my odbieramy mieszkańce. Nie chcę być, że złośliwie 

komuś tam, że po prostu zarzucić coś zarzucicie. A tu już właśnie też mówiłem z Hubertem, że 

mamy tą drogę gminną, bo był ten temat, Pani już też kierownik mówiła, że tu jest problem, 

teraz gdzie po prostu te wozy zmieścimy, nie. No bo jest, nie ma gdzie tych wozów zmieścić, ale 

ja uważam, że mamy tą drogę gminną na terenie GS-u, tam mi się wydaje, że wszystkie te wozy 

by spokojnie zaparkowały i po prostu przejazd, przez boisko, parkujemy na tej drodze na GS-ie. 

Tam oczywiście trzeba było służby porządkować, żeby potem wszyscy uczestnicy mogli spokojnie 

przejść na imprezę pod skocznie. Tak bym to ja widział. Nie wiem jak radni by się na to 

zaopatrywali. Dziękuję bardzo.  
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Magdalena Mucha - Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

- Dziękuję bardzo. Zanim oddam dalej głos, bardzo Państwa proszę, jesteśmy w punkcie 

informacja przewodniczących komisji. To o czym Pan mówi teraz Panie radny, owszem trzeba 

przedyskutować, bo argumenty tutaj Pan również takie daje potrzebne i do dyskusji, ale na to 

będzie czas na następnej wspólnej komisji. Więc bardzo proszę też radnego i ja ze swojej strony i 

przewodniczących komisji, żeby taki punkt zawrzeć na następnym wspólnym posiedzeniu komisji 

i wtedy będzie czas na to, żebyśmy mogli przedyskutować ewentualnie i zaplanować lub też 

zrobić zarys przyszłych dożynek, które nas czekają w tym roku. Ad vocem Hubert Kukuczka 

rozumiem do tej kwestii przewodniczących komisji.  

 

Hubert Kukuczka - Radny Rady Gminy Istebna 

- No to właśnie chciałem powiedzieć, żeby ten punkt zostawić na osobną komisję. Panie Władku 

przypominam, że droga u Pana, którą Pan wskazał jest w użyteczności wieczystej, więc takie 

sugerowanie, że nam, że nas tam puszczą do tego żeby wozy, to trzeba dyskutować z 

użytkownikiem, który ma użytkowanie wieczyste. Dziękuję.  

 

Magdalena Mucha - Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

- Dziękuję bardzo. Radny Kazimierz Łacek.  

 

Kazimierz Łacek - Radny Rady Gminy Istebna 

- Dziękuję Pani Przewodnicząca. Tutaj popieram zdanie Władka. I zgadzam się z tym, że nie 

biletowane te koncerty, wiadomo, sprawa kosztują, a porządne zespoły też kosztują. Ale 

chciałem dopytać Pana Bartka, Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej. Ile nas na przykład 

kosztowało takie wydarzenie jak rozpoczęcie sezonu zimowego na Złotym Groniu? Dziękuję.  

 

Magdalena Mucha - Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

- Dziękuję bardzo. A to było w 2024 roku? Tak. Tak, dobrze. Teraz żebyśmy zachowali taki 

porządek, jest zgłoszony Pan Wójt ad vocem, ale pytanie również było do przewodniczącego, 

więc jaką kolejność, jeśli pan mecenas mógłby mi tu.  

 

Stanisław Legierski - Wójt Gminy Istebna 

- Oddaję głos.  
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Magdalena Mucha - Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

- Tak, do Pana Przewodniczącego. Dziękuję bardzo za pomoc tutaj w tym rozgraniczeniu.  

 

Bartłomiej Mucha - Radny Rady Gminy Istebna 

- Dziękuję. była to impreza w dniach 13-14 grudzień 2024. Czy Panu chodziło, jeżeli Panu chodzi 

o imprezę Beskidy Winter GO.  

 

Kazimierz Łacek - Radny Rady Gminy Istebna 

- Tak.  

Bartłomiej Mucha - Radny Rady Gminy Istebna 

- To było 16 550 zł w zaokrągleniu.  

Magdalena Mucha - Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

- Dziękuję. Czy radny Kazimierz jest usatysfakcjonowany z odpowiedzi? Panie Wójcie, czy nadal 

Pan podtrzymuje chęć zabrania głosu?  

Stanisław Legierski - Wójt Gminy Istebna 

- Tak, tak.  

Magdalena Mucha - Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

- Proszę.  

Stanisław Legierski - Wójt Gminy Istebna 

- Ja tylko króciutko i taka prośba, bo można rzucić informację w eter, jak chociażby z drogą 

gminną no i ludzie już nad tym myślą. Bądźmy precyzyjni jak podajemy jakieś fakty i proponuję 

sprawdzić wcześniej jaka, jak to jest. A tak stricte technicznie i tu myślę czy Pan Władysław się 

zgodzi czy nie. Średnio tak strzelam ta droga będzie mieć jakby już z 60 metrów. Jeden zaprzęg to 

jest około 8 metrów. Ile by tych zaprzęgów? A teraz niech se Pan spróbuje wyobrazić, że ktoś tam 

stąd chce wyjechać i jakby stąd wyjechał. Ja pierwsze co powiedziałem bezpieczeństwo przede 

wszystkim. Nie mamy w tym miejscu przejścia. Jest to na jednym i na drugim zakręcie. Ja 

osobiście odpowiedzialności za takie coś nie wezmę i to , to Państwu tutaj mówię od razu. Chyba 

wszystkim nam zależy na tym, żeby tego typu wydarzenie odbywało się przy pełnym 

bezpieczeństwie, takim jakim możemy zrobić. Dziękuję bardzo.  

 

Magdalena Mucha - Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

- Dziękuję bardzo. Tutaj jeszcze ad vocem Pan Przewodniczący Bartłomiej Mucha, a potem o głos 

prosi Pani Dyrektor Łucja Dusek. Proszę Panie Przewodniczący.  
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Bartłomiej Mucha - Radny Rady Gminy Istebna 

- Dziękuję chciałem tylko wszystkich zaprosić do zapoznania się ze sprawozdaniem z czynności 

kontrolnych Komisji Rewizyjnych. Jest dostępne w biurze rady, więc zapraszam wszystkie 

szczegóły są wypisane. Mój raport dzisiejszy był tylko taki przedstawiony pokrótce, tam można 

się zapoznać ze wszystkimi szczegółami. Dziękuję.  

 

Magdalena Mucha - Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

- Dziękuję bardzo Panie Przewodniczący. Bardzo proszę Pani Dyrektor Łucja Dusek.  

Łucja Dusek - Gminny Ośrodek Kultury, Promocji, Informacji Turystycznej i Biblioteka Publiczna 

w Istebnej 

- Witam serdecznie jeszcze raz. No drodzy Państwo tak nad tegorocznymi dożynkami myślę, że to 

będzie czas na dyskusję i na myślę, że dobre rozwiązanie ulokowania imprezy. Natomiast jeśli 

chodzi o poprzednie dożynki, ja powiedziałam z czystym też otwartym przekonaniem, że ja nie 

wezmę odpowiedzialności za organizowanie imprezy na placu budowy, bo to nie chodziło tylko o 

dożynki. My już tak wynegocjowaliśmy z firmą, żeby zrobić dni Istebnej, żeby zrobić TKB w 

sierpniu i inne wydarzenia. Więc jeszcze firma poszła nam na ugodę i jeszcze nam udostępniła. I 

też jeszcze trzymały nas umowy wynajmu amfiteatru. Ale później było mnóstwo zapytań o 

imprezy, więc jeśli było postanowione, że dożynek nie ma, to również innych imprez nie było. I 

naprawdę wierzcie mi Państwo, nie jest to łatwe, bo może każdemu się wydaje, że teren jest 

szeroki, wielki, ale to nie jest tak, bo jest mnóstwo zapytań, a my jeny chcemy wiatę, a my 

chcemy jenę boisko, a my chcemy jenę to, to nie o to chodzi. Ale były sytuacje takie, że 

naprawdę nawet jeśli tam się wpuściło grupę to, to , nie dotrzymywali warunków umowy i tam 

po prostu, no my nie jesteśmy w stanie upilnować wszystkiego. A jest to no teren objęty teraz 

rewitalizacją, remontem, więc jeśli jest cały obiekt oddany według umowy do firmy, która 

prowadzi inwestycje, no to my się też trzymamy tych zasad. I tutaj tak jak mówię też nie wezmę 

odpowiedzialności za to, że no my po prostu odpowiadamy za ten teren. Więc jeśli on jest 

według umowy oddany do przebudowy to tak jest i pilnujemy tego i staramy się żeby tam nikt po 

prostu nie ucierpiał na tym. Bo, bo sami wiemy, no teren też nie jest ogrodzony, to też nie jest 

łatwo upilnować, ale staramy się, żeby tutaj sprostać wszystkim oczekiwaniom. Dlatego te 

dożynki, była decyzja, żeby ich przenieść w inne miejsce, natomiast ja się spotkałam z bardzo 

pozytywnymi zdaniami, również na imprezie, że po prostu jest powietrze wspaniałe, że jest 

większa przestrzeń, że jest inna możliwość. Także ja myślę, że z tego trzeba się cieszyć, no a co 

przyniesie ten rok to zobaczymy sami. Dziękuję bardzo.  

 

Magdalena Mucha - Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

- Dziękuję bardzo Pani Dyrektor. Tak jak już tu było wspomniane, bardzo proszę 
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przewodniczących komisji o przypilnowanie kwestii tematu dożynek tegorocznych, żebyśmy 

mogli to omówić na wspólnym posiedzeniu, żebyśmy mieli taki punkt w obradach na wspólnym 

posiedzeniu komisji. I wtedy myślę, że tutaj wiele będzie wskazań, uwag i dyskusji takich, które 

przyniosą to, że dożynki się odbędą prawidłowo, przede wszystkim bezpiecznie i żeby wszyscy 

byli zadowoleni. Przechodzimy do kolejnego punktu dziewiątego. 

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Jadwiga Waszut 

- Wójt Gminy Istebna Stanisław Legierski - (Ad Vocem) 

- Jadwiga Waszut - (Ad Vocem) 

- Władysław Małyjurek 

- Wójt Gminy Istebna Stanisław Legierski - (Ad Vocem) 

- Władysław Małyjurek - (Ad Vocem) 

- Hubert Kukuczka - (Ad Vocem) 

- Kazimierz Łacek 

- Bartłomiej Mucha - (Ad Vocem) 

- Bartłomiej Mucha - (Ad Vocem) 

  

9. Interpelacje, wnioski i zapytania radnych. 

Magdalena Mucha - Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

Interpelacje, wnioski i zapytania radnych. Informuję, że wpłynęły interpelacje radnego Piotra 

Lipowskiego w sprawie przekazania dokumentacji do Sejmiku Wojewódzkiego. Kolejną 

interpelację, interpelacja była radnej Elżbiety Legierskiej-Niewiadomskiej w sprawie chodnika 

wzdłuż drogi wojewódzkiej 943 Matyska-Beskid. Kolejna interpelacja to była interpelacja 

Wiceprzewodniczącej Rady Gminy Istebna Barbary Kubas w sprawie oświetlenia drogi gminnej 

Legiery, Pańska Łąka, Bukowina i do Gronika. I również ja składam interpelacje w sprawie 

oświetlenia typu OZE w Przysiłkach Wilczego i Olecek. Na wszystkie te interpelacje została 

udzielona odpowiedź, także radni, radni te odpowiedzi tutaj uzyskali. Czy jeszcze jakieś pytania 

tutaj lub coś ktoś chce dodać w tym punkcie dziewiątym? Nie widzę. Przechodzimy do kolejnego 

punktu, dziesiątego. 

  

10. Sprawy bieżące, wolne wnioski i informacje 

Magdalena Mucha - Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

Sprawy bieżące, wolne wnioski i informacje. Tutaj wpłynęło, wpłynęły pisma do Rady Gminy 

Istebna w dniu wczorajszym, czyli to było już po tym jak procedowaliśmy, mieliśmy procedury na 

komisji, które się odbywały. I to było pismo skarga lokalnego przedsiębiorcy, wniosek mieszkanki 
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Koniakowa i wniosek z Dekanatu Istebniańskiego. Chciałam tylko powiedzieć, że przekazuję te 

trzy pisma, które wczoraj wpłynęły do Komisji Skarg, Wniosków i Petycji o odpowiednią 

procedurę tych pism i dalsze, i dalsze działania w tym temacie. A oprócz tych pism, które 

wpłynęły wczoraj, również mieliśmy pisma i te wszystkie pisma informuję, że są dostępne na 

naszych urządzeniach. Tutaj było pismo w sprawie poparcia przez uchwałę intencyjną dla Rady 

Miasta Rybnik, którą żeśmy już tutaj dzisiaj uchwalili. Pismo kolejne było radnego powiatowego 

dotyczącego uczestniczenia w kosztach remontu dróg powiatowych. Tutaj również to pismo, na 

to pismo będzie udzielona odpowiedź. Pismo Śląskiej Izby Rolniczej, aby przy tworzeniu nowych 

przepisów planowania przestrzennego nie tracić z pola widzenia rolnictwa i jego ważności w 

społeczeństwie. Pismo z dziekanatu, to już powiedziałam o tych pismach, które wpłynęły w 

ostatnim, w dniu wczorajszym, czyli po wspólnym posiedzeniu komisji. Jeżeli jesteśmy w punkcie 

dziesiątym, sprawy bieżące, wolne wnioski i informacje. Jeżeli Państwo chcecie zabrać głos, 

bardzo proszę zgłaszać się do tej dyskusji na swoich urządzeniach. I również bardzo proszę 

Państwa, pilnować się, żeby nie przytaczać imion, nazwisk lub jakichś wrażliwych danych osób, 

które nie uczestniczą w dzisiejszym posiedzeniu. Bardzo proszę, do dyskusji zgłosił się radny 

Władysław Małyjurek.  

 

Władysław Małyjurek - Radny Rady Gminy Istebna 

- Dziękuję bardzo. Chciałem jeszcze do tej sprawy podejść, tego pan, bo wczoraj został 

zaproszony pan, który robił operat na sprzedaż działek, jest, GS-owskich. No i tu dość taka 

burzliwa dyskusja wynikła, no bo jednak ja się nie zgadzałem z tym i Pan Bartek też tu podniósł 

taką kwestię, po prostu tak niskiej wyceny. Skąd się ona wzięła? No jest tam wycena 140 zł. No 

ten pan, który ten operat robił, tłumaczył nam to po prostu no średnią, no nie wiem, jakby każdy 

tak z mieszkańców sobie wziął, on tam no wziął, że najniższy koszt, najmniejszy był taki działki 

inwestycyjne 75 złotych, no jakąś tam następna transakcja wyszła mu 167, no i to uśrednienie 

140 złotych, no. Wszyscy, wszyscy radni jednak byli temu bardzo, bardzo przeciwni, no ale tak je 

zrobił, no tak nam to wyjaśnił, że po prostu zgodnie ze wszystkimi przepisami, zgodnie ze tym, no 

i taka cena, cena wyszła. No rzeczywiście troszkę my są z tym, są zbulwersowani, bo jednak to 

jest bardzo, po prostu jest, to jest ostatni teren gminny, który jest po prostu, możemy go 

przeznaczyć pod inwestycje. Innych terenów gmina nie ma, inwestycyjnych, także troszeczkę 

nam to, jesteśmy z tym zniesmaczeni bardzo. No ale tak to wyszło, tak, że mieszkańcy jakby 

zadawali pytania, no, po prostu mamy ręce związane jako Rada Gminy, nie możemy nic, nic w tej 

kwestii działać. Jest to zgodnie, jak nam to pan wytłumaczył i pani mecenas, zgodnie z ustawą i 

tak. No i w tej chwili już jest, operat jest też na drugą część tam zrobiony. No i teraz jeszcze nam 

pani przedstawiła kierownik, że jeszcze na dzień dzisiejszy już też jeszcze będzie, będzie się z 

właściel[?]. Nie wiem, członkowie starego SKR-u w Koniak, co był teren w Koniakowie, też już ten 

teren po prostu chcą wykupić. No i jeszcze jest jeden teren, to jest działka, droga w Jaworzynce 
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pod hotelem Węgielek. Tam też jest jeszcze, to też po prostu jest, jakby po prostu też tam chcą to 

odkupić. No takie, takie są po prostu procedury, no i, no i choćby my co robili jako Rada Gminy 

po prostu mamy ręce związane. Musimy na te wszystkie się decyzje i plany zgodzić. Dziękuję 

bardzo.  

 

Magdalena Mucha - Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

- Dziękuję bardzo. Tutaj jeszcze zanim udzielę głosu ad vocem Panu Radnemu Bartłomieju 

Mucha. Chciałam tylko sprostować radnemu Władysławowi, że owszem tutaj mieliśmy nasze 

zaproszenie pana, który przeprowadzał operat szacunkowy tej działki. I on jasno powiedział, 

dlaczego ta działka jest w takiej, a nie innej kwocie. I między innymi w tym temacie było 

powiedziane, że jest ograniczona w zainwestowaniu. Chodzi tutaj o kształt tej działki. Jest już w 

większości zabudowana, a jak wiemy budynki i budowle na tej działce nie należą do Gminy 

Istebna tylko teren, grunt należy do Gminy Istebna. Tutaj również przytoczył, przytoczył pan, 

który sporządzał operat szacunkowy, że jeżeli chodzi o uzbrojenie, to ono nie jest do końca 

korzystne ze względu na ścieki, bo jak wiemy położenie tej działki jest dosyć nisko i już przy rzece. 

Było tutaj wymienionych bardzo dużo czynników, które spowodowały obniżenie tej działki. 

Również chcę powiedzieć, że zgodnie, cała procedura została przeprowadzona zgodnie z ustawą i 

całe to postępowanie było już rozpoczęte początkiem maja ubiegłego roku. Więc tylko w 

momencie zmiany władzy po wyborach, procedura związana z wykupem tych działek, została 

przekazana do Urzędu Miasta w Wiśle i teraz całą procedurą zajmuje się Urząd Miasta w Wiśle. 

Także myślę, że naprawdę było bardzo przez pana, który przeprowadzał operat szacunkowy 

szczegółowo to wszystko omówione i wręcz tutaj w momencie, kiedy padł właśnie głos, dlaczego 

tak w takiej kwocie, a nie innej została wyceniona ta działka, no wręcz tutaj on się odniósł do 

tego, że nie może sobie pozwolić na przekłamanie w raporcie, który, który wykonał. Więc nie 

wiem tutaj Panie Radny w tym momencie, jeżeli chodzi o te dwie działki, o których teraz 

mówimy, o których dzisiaj była procedura. Nie do końca rozumiem, w który moment byłby taki, 

że Rada Gminy Istebna miałaby jakikolwiek wpływ na to co, w jaki sposób został wykonany 

operat szacunkowy. Z mojej strony na chwilę obecną to tyle i oddaję głos Radnemu 

Bartłomiejowi Mucha.  

 

Bartłomiej Mucha - Radny Rady Gminy Istebna 

- Dziękuję jeszcze chciałbym sobie pozwolić na dwa słowa uzupełnienia w tej kwestii. Tak jak Pan 

Władysław wspomniał wszyscy radni i Pani Przewodnicząca komisji wszyscy radni byli w zasadzie 

przeciwni sprzedawaniu nieruchomości. Tylko że problem jest taki, że w momencie wejścia 

odpowiednich przepisów ustawy w 2023 roku, wszyscy użytkownicy wieczyści zostali, nabyli 

prawo do tego, że po spełnieniu pewnych warunków mogą starać się o wykup tego swojego 

użytkowania wieczystego. Trzeba też tutaj wspomnieć, że użytkowanie wieczyste to nie jest 
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żaden wynajem, dzierżawa czy coś podobnego. To jest taka specyficzna konstrukcja prawna, 

niegdyś, niegdyś wprowadzona, w której użytkownik wieczysty jest prawie, że właścicielem 

terenu. Nie jest właścicielem, tylko prawie, że właścicielem. Dysponuje nim w sposób bardzo 

zbliżony do prawa własności. Za to swoje użytkowanie wieczyste co roku opłaca stosowny czynsz. 

A użytkowanie wieczyste zawiera się zasadniczo, zawierało się zasadniczo na 50 do 99 lat. Więc 

Gmina Istebna też jako tako nie dysponowała albo nie miała możliwości dysponowania tymi 

nieruchomościami. Więc z przykrością, ale, ale gmina musiała wykonać wykonać przepisy 

ustawowe, ponieważ użytkownicy wieczyści w odpowiednich terminach zgłosili stosowne 

wnioski. Moim zdaniem gmina tutaj o tyle jeszcze, że zrobiła maksimum co mogła, ponieważ 

zostały ustawione ceny wykupu na wysokość, na wysokość wartości nieruchomości, a mogły 

zostać ustalone dużo niżej, a nie mogły już zostać ustalone wyżej, więc jakby maksimum co 

gmina mogła zrobić w tych sprawach zrobiła. A wszystkie, wszystkie te kwestie są pokłosiem 

właśnie wydania stosownych przepisów ustawowych w 2023 roku. Dlatego no z przykrością, ale, 

ale gmina musiała to zrobić. A Rada niestety nie miała w tej sprawie nic do powiedzenia. 

Dziękuję bardzo.  

 

Magdalena Mucha - Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

- Dziękuję bardzo. Proszę ad vocem Piotr Lipowski.  

 

Piotr Lipowski - Radny Rady Gminy Istebna 

- Ja się po części zgadzam z Pana Bartka wypowiedzią, ale chodzi o to, że nie, że radni nie mieli 

nic do, do powiedzenia, bo radni jako jedyni mogli zadecydować o wysokości. Usłyszałem to od 

pana, który robił operat, że radni mogli, nie, od pana kierownika, że radni mogli mieć jak gdyby 

do cen, wyceny. Tak. że radni mogli  mieć jak gdyby do samej wyceny, mogli przegłosować czy się 

zgadzają lub nie. Dziękuję.  

 

Magdalena Mucha - Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

- Dziękuję bardzo. Ja tutaj chciałam uzupełnić wypowiedź Pana Piotra Lipowskiego. Owszem, 

radni mają taką możliwość, ale w tym są też widełki i radni też sobie nie mogą pozwolić na jakąś 

cenę, że tak powiem kolokwialnie, zaporową z kosmosu, bo widełki są takie, że cena tego gruntu 

nie może być większa niż wartość nieruchomości i mniejsza niż roczny koszt dwudziestokrotność 

rocznego, rocznych wpłat do urzędu za czynsz, że tak powiem, więc za dzierżawę tego. Więc tutaj 

też są widełki i to nie można także powiedzieć, że Rada Gminy sobie po prostu bierze cenę nagle 

nie wiadomo skąd i na jakiej zasadzie, bo to wszystko można oddać do zaskarżenia i potem 

jeszcze Rada Gminy będzie narażona na dodatkowe opłaty sądowe. Ale będę zmuszona poprosić 

Pana mecenasa tutaj o uzupełnienie ewentualnej, ewentualnie którejś z naszych wypowiedzi, 
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jeżeli chodzi o te przepisy ustawowe.  

Tomasz Szkaradnik - Radca Prawny 

- Potwierdzam słowa Pani Przewodniczącej i Pana Przewodniczącego Komisji, Pana Bartka. Tak 

naprawdę ustawa czy nowelizacja ustawy o gospodarce nieruchomości nakazała w przypadku 

zgłoszenia żądania przez użytkownika wieczystego sprzedaż tego użytkowania wieczystego, jeżeli 

były spełnione, tam było 5 wymagań. I tutaj akurat w tym zakresie wniosek, o którym mówimy 

spełniał wymagania ustawowe i gmina nie miała innego jakby wyjścia, jak po prostu zrealizować 

przepisy ustawowe. My możemy dyskutować z ustawami, ale powinniśmy je czy musimy je 

wykonywać. W związku z tym tak naprawdę doszło do realizacji, do realizacji jakby sprzedaży w 

związku z roszczeniem wynikającym z ustawy. Co do użytkowania wieczystego to też również 

tutaj potwierdzam te słowa, które padły wcześniej. To jest quasi własność, to jest taki trochę 

przeżytek jeszcze z czasów PRL-u. I jakby ustawodawca systematycznie dopuszczał różne sposoby 

przekształcenia tego, z mocy ustawy. Najpierw to były regulacje dotyczące użytkowania 

wieczystych pod lokalami mieszkalnymi, a ta nowelizacja, która weszła jakby dała taki asumpt do 

tego, żeby zgłaszali roszczenia również przedsiębiorcy czy użytkownicy wieczyści nie tylko na 

gruntach mieszkalnych i mieli jakby określony czas. W związku z powyższym możemy jakby kręcić 

nosem na regulacje ustawowe, ale musimy je wykonywać. Gdyby gmina tego nie wykonała, 

poniosłaby dodatkowe spore koszty takiego oporu, a końcem końców i tak doszłoby do 

przekształcenia tego prawa, czy wykupu tego prawa użytkowania wieczystego przez użytkownika 

wieczystego, bo do tego miał po prostu prawo. To mu się po prostu należało.  

 

Magdalena Mucha - Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

- Dziękuję bardzo. Ad vocem Radny Władysław Małyjurek.  

 

Władysław Małyjurek - Radny Rady Gminy Istebna 

- Dziękuję, bo kwestia jest taka, bo każdy z nas mieszkańców wie, jakie są ceny działek wzdłuż 

drogi. Przypuśćmy cały Beskid, gdzie jest fajny dojazd, gdzie jest po prostu tego, no i działki są 

bardzo drogie, no po prostu, a jeżeli, a ten punkt, który jest tu jest po prostu i cały ten GES, to 

jednak jest taki teren bardzo strategiczny dla gminy. To jest, nie wiem jak to ująć, ale to jest 

wyjątkowy, to jest ostatni teren dla gminy. I także tym musimy byli zbulwersowani po prostu, bo 

my jak jeżeli stoimy pod ścianą i jest ustawa, no ale naszym zadaniem jest to, żeby my jako gmina 

jak najlepiej na tym zarobili. Bo teraz już tylko tu się to rozchodzi, bo jak już my są pod ścianą, 

jest ustawa, musimy to sprzedać. Tylko kwestia negocjacji, żeby była jak najlepsza cena, żebyśmy 

my jako gmina z tego skorzystali. I tu właśnie było troszeczkę tak, żeby się tego pana zaprosili, 

skąd się to wzięły te jego obliczenia. To mnie zbulwersował, jak mi tam jeszcze podał cenę 75 

złotych na naszym terenie, no to nie wiem skąd to wziął. Ja bym go tak zaprosił, żeby mi kupił 

taką działkę tu koło drogi za 75 złotych. Dziękuję.  
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Magdalena Mucha - Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

- Pan mecenas prosi o głos, bardzo proszę.  

 

Tomasz Szkaradnik - Radca Prawny 

- Rzeczoznawca majątkowy jest zobowiązany wykonać wycenę zgodnie z, jakby z prawidłami 

sztuki, która obowiązuje przy takim, przy robieniu operatów szacunkowych i musi brać 

informacje z rynku, które są. On oczywiście jakby w tym zakresie może się poruszać, ale jak tak 

mówię to tak naprawdę ceny transakcji rynkowych, o których wie i o których kto te informacje 

uzyskuje na bieżąco, są decydujące. My możemy dyskutować oczywiście, ale tutaj Pani 

Przewodnicząca mówiła, że również się bierze różne współczynniki, które albo powiększają, albo 

pomniejszają wartość nieruchomości. I można mówić oczywiście działka działce nierówna, 

działka budowlana świetnie położona, ze świetnym widokiem jest wiadomo dużo więcej warta 

niż działka, która ma na przykład jakieś wady, jest nie wiem źle ukształtowana, ma jakieś inne 

ograniczenia. Więc bardzo proszę tutaj jakby nie rzucać czegoś takiego w oderwaniu od tego 

operatu. Pan rzeczoznawca z tego co wiem jakby wytłumaczył Państwu na czym się oparł i to 

jest, że tak powiem jego rzetelność zawodowa i na tym musimy się jakby skupić czy tą pracę 

wykonał dobrze. Jeżeli nie mamy konkretnych zarzutów wobec jego operatu, to nie mamy jakby 

o czym dyskutować. Wiadomo, że możemy porównać, że ktoś tam jakąś jedną transakcję 

jednostkową dużo powyżej tej kwoty zawarł, ale trzeba jakby średnią z rynku tutaj wziąć i wziąć 

wszystkie, wszystkie uwarunkowania, które dotyczą danej konkretnej działki. I jeszcze weźmy 

pod uwagę, że to jest użytkowanie wieczyste. Czyli to nie jest, to nie jest własność.  

 

Magdalena Mucha - Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

- Dziękuję bardzo. Ad vocem Radny Kazimierz Łacek.  

 

Kazimierz Łacek - Radny Rady Gminy Istebna 

- Dziękuję Pani Przewodnicząca. To ja mam takie pytanie Panie Wójcie, to co zmieniło się do 

poprzedniej kadencji? Bo w poprzedniej kadencji jak wiemy też takie dwa wnioski były złożone 

na wykup tych działek. My dyskutowaliśmy na ten temat i jakoś to nie zostało sprzedane, a była 

możliwość, żeby to zablokować, nie. Nie musiało to być sprzedane.  

Magdalena Mucha - Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

- Proszę Panie Wójcie.  

Stanisław Legierski - Wójt Gminy Istebna 

- Tutaj, tutaj nie zabieram głosu, bo nie prowadziłem tego. Ja tylko z mojej wiedzy, no wiemy i 

mam nadzieję, że Państwo to też wiecie. Zmieniły się, zmieniły się przepisy prawne, ale Pani 

mecenasie, pani Aniu, no proszę jeszcze o dodatkowe głosy i wytłumaczenie, także z mojej strony 
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tyle.  

Anna Kohut 

- Dzień dobry. Jeśli chodzi o tą sprzedaż to co Pan tutaj teraz poruszył to jest kwestia przed 

wejściem przepisów tak jak powiedział Pan Wójt. Czyli przed tą nowelizacją ustawy o gospodarce 

nieruchomościami. I stąd ta różnica. Wtedy Państwo mieli, że tak powiem wpływ na to czy 

można to zbyć czy nie. W tej chwili po wejściu nowelizacji tego wpływu nie ma.  

 

Magdalena Mucha - Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

- Dziękuję. Dokładnie Panie Radny Kaziku, takie pytanie zadałeś na komisji i wtedy jeszcze 

powiedzieliśmy, że właśnie po nowelizacji tej ustawy, która weszła, my jako Rada Gminy byliśmy 

zobowiązani podjąć naszą stosowną uchwałę, którą podjęliśmy 21 grudnia 2023 roku, w jaki 

sposób ma, w jaki sposób będzie tutaj odbywało się zbywanie takich nieruchomości. I wtedy w 

tej uchwale jest zapis na tamten czas i nadal obowiązuje, że zarządzeniem Wójta Gminy Istebna 

jest procedura w jaki sposób ma być przeprowadzone zbycie takich nieruchomości. Tutaj na 

kolejce był, była Pani Basia Juroszek, która się zgłosiła w imieniu Sołtysa wsi Koniaków Jana 

Gazura. Bardzo proszę. A przepraszam, bo myślałam, że Pan Sołtys prosił, a rozumiem, czyli po 

kolei. Pani Basia, najpierw Sołtys wsi Istebna, a potem Sołtys wsi Koniaków.  

 

Barbara Juroszek- Sołtys wsi Istebna 

- Dzień dobry. Ja chciałabym tutaj Państwu przedstawić, bo już rok się zaczął, więc chciałam 

przedstawić tutaj przedsięwzięcia jakie mamy z funduszu sołeckiego na ten rok. I też Państwa 

zaprosić na te, na te wydarzenia, czy, czy... Więc pierwsze przedsięwzięcie mamy doposażenie 

ogólnodostępnego placu zabaw przy Szkole Podstawowej nr 2 im. Marii Konopnickiej w Istebnej. 

Nie wiem czy, czy też czytać całe to przedsięwzięcie, czy wystarczą kwoty, czy tak w skrócie?  

 

Magdalena Mucha - Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

- Poprosimy, przepraszam, poprosimy tak skrótowo, a całość będziemy prosić o zamieszczenie na 

naszych informatorach, żebyśmy mieli cały wgląd do tego.  

Barbara Juroszek - Sołtys wsi Istebna 

- Więc no jak już tu, remont placu zabaw, to każdy wie, że, że urządzenia i tak dalej. Więc kwota 

jest na to 31 000 przeznaczona. Też chcemy jeszcze inicjatywy sołeckie i też wniosek złożyć. 

Drugie przedsięwzięcie, to jest kultywowanie tradycji związanych z obchodami świętego Jana w 

Sołectwie Istebna. W zeszłym roku fajnie się to przyjęło. Fajne spotkanie z mieszkańcami przy 

ognisku, przy muzyce góralskiej. Myślę, że będziemy to dalej kontynuować. 3,5 tysiąca mamy na 

to przeznaczone. Przedsięwzięcie numer 3, to jest aktywizacja społeczna mieszkańców poprzez 

organizację Dnia Dziecka w Sołectwie Istebna. W zeszłym roku też to było już, to przedsięwzięcie, 
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to jest organizacja Dnia Dziecka razem ze szkołami. Bardzo fajna myślę inicjatywa dla dzieci też, 

żeby po prostu z tych szkół się jakby tak zintegrowały. Czwarte przedsięwzięcie to mamy Festyn 

Trzech Sołectw. Również z zeszłego roku inicjatywa, organizujemy to razem z Sołectwem 

Koniaków, Sołectwem Jaworzynka. I na to mamy przeznaczone 6,5 tysiąca złotych. Każde 

sołectwo. Piąte przedsięwzięcie to jest przeprowadzenie aktywności dzieci i dorosłych przez 

rywalizację w turnieju szachowym i kostki Rubika. Więc tu też zapraszam. Na to jest 

przeznaczone 1576,80 zł. I szóste przedsięwzięcie, to już jest na koniec roku. Świąteczne 

spotkanie z tradycją mieszkańców Sołectwa Istebna. i na to przedsięwzięcie jest 4000 zł 

przeznaczone. Daty tych wszystkich wydarzeń są jeszcze do ustalenia. Więc na bieżąco będziemy 

informować jak coś się, coś się wydarzy. Teraz jeszcze korzystając z okazji, że jest tu Pan Janusz, 

chciałabym zgłosić dziurę w chodniku u Szewca[?], która, która tam jest po remoncie, ale się 

okazało, że jest większa dziura jak była przed remontem. No w tej chwili tam zalegał lód, więc 

tego tak może nie było widać, ale w tej chwili już lód zaczyna topnieć i to tam jest bardzo 

niebezpieczne. I również chciałabym zapytać o takie rozpoznanie tematu, o możliwość budowy 

przystanku u Haratyka[?]. czy taka możliwość, jak jakby to tutaj wyglądało. I doświetlenie przejść 

dla pierwszych. Wiem, że ten temat już też był poruszany kilkakrotnie, więc też się jakby jeszcze 

do tego tematu odnieść chciałam. No może to jeszcze wcześniej, ale już o tych dożynkach też 

było, więc korzystając z tego, że mam głos, taką propozycję bym miała. Czy, czy można by było, to 

jest oczywiście do dyskusji, jakieś ustawienie takich telebimów jakby, żeby cały ten korowód 

można było oglądać z wielu miejsc. Bo na przykład nie jest możliwe w tym czasie być jak gdyby 

na całej trasie tego korowodu. A no jest to chyba jeden z takich, z takich dożynek, jakby można 

powiedzieć piękniejszych w całej Polsce. To możemy śmiało powiedzieć. Więc czy taka, taka 

opcja? Jeszcze wracając tu do tych kosztów, tych imprez i tak dalej. Nie wiem jaki koszt był tego 

koncertu, który był koncert patriotyczny w gimnazjum. Tutaj może Pani Ewa coś, coś ten, ale 

naprawdę i mieszkańcy i myślę, że wszyscy, którzy brali w tym udział mogą powiedzieć, że no był 

to koncert nie biletowany, nasi, nasi po prostu mieszkańcy występowali, dzieci, dorośli, więc 

mamy się tu czym pochwalić, nawet talenty można powiedzieć, odkryte tam talenty nawet. I 

widać było, że każdy, każdy chętnie w tym uczestniczy, więc myślę, że może warto, warto tu też 

pomyśleć o przejściu na, na to co my mamy tu. Bo my mamy się czym tu chwalić i, i też możemy 

światu pokazać, że my tu też umiemy coś zrobić, niekoniecznie za kosmiczne pieniądze. I myślę, 

że tutaj się każdy ze mną zgodzi, że talentów u nas nie brakuje różnych. Dziękuję bardzo.  

 

Magdalena Mucha - Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

- Dziękuję bardzo. Tutaj koleżanki mi podpowiadały, że Radny Kazimierz Łacek był wcześniej 

zgłoszony. Bardzo przepraszam, to nie było celowe, tylko po prostu myślałam, że to chodziło o 

poprzednią wypowiedź radnego. Także proszę udzielam głosu jeszcze ad vocem Radnemu 

Kazikowi Łackowi.  
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Kazimierz Łacek - Radny Rady Gminy Istebna 

- Dziękuję Pani Przewodnicząca. Ja chciałem jeszcze wrócić do tematu tych sprzedaży tych 

działek. A konkretnie chodzi mi o to, mam takie zapytania do wójta, bo ogłoszenie o sprzedaży 

działki 3229 pojawiło się na BIP-ie Wisły. Przez, przez, przez, sprzedawał będzie to tą działkę 

Burmistrz miasta Wisły Tomasz Bujok. I dlatego chciałem Pana zapytać, Panie Wójcie, z jakiego 

powodu działkę, która stanowi własność Gminy Istebna nr 3229 sprzedaje Burmistrz Miasta 

Wisły Tomasz Bujok? A nie jej prawowity gospodarz Wójt Gminy Istebna?  

 

Stanisław Legierski - Wójt Gminy Istebna 

- Mogę Pani Przewodnicząca?  

Magdalena Mucha - Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

- Tak, proszę Panie Wójcie.  

Stanisław Legierski - Wójt Gminy Istebna 

- Całą sprawę prowadzi Pani Wójt, Pani Klaudia Pasterny, oddaję głos.  

Klaudia Pasterny - Zastępca Wójta Gminy Istebna 

- Po raz kolejny Państwa informuję, że działki są sprzedane, akt notarialny jest podpisany. W 

imieniu Gminy Istebna akt notarialny podpisywałam osobiście ja. Postępowanie  prowadził Urząd 

Miasta z Wisły, ponieważ zaistniały do tego uzasadnione okoliczności. W uzupełnieniu 

ewentualnie mogę poprosić Panią Anię jeszcze, jeżeli jest. Potwierdzam po raz kolejny Państwu, 

że procedura została przeprowadzona zgodnie z obowiązującymi przepisami w tym zakresie. 

Państwo mieli możliwość zapoznania się z tą informacją zarówno na stronie internetowej, na 

naszej tablicy ogłoszeń, jak również w materiałach, które Państwu przygotowujemy, i przesyłamy. 

Dziękuję. A Panią Anię poprosimy jeszcze w uzupełnieniu, jeśli mogę prosić.  

 

Anna Kohut 

- Odnośnie kwestii tego, że prowadzi to Burmistrz Miasta Wisła. Owszem dzisiaj się pojawiło też 

na stronie internetowej Gminy Istebna. Pojawiła się informacja o sprzedaży. Postępowanie to 

prowadzi Burmistrz Miasta Wisła z racji tego, że organ czyli Wójt Gminy Istebna został z tego 

postępowania wyłączony z racji tego, że jest członkiem Gminnej Spółdzielni Samopomoc 

Chłopska. I zgodnie z kodeksem postępowania administracyjnego w takiej sytuacji wyznacza się 

organ zastępczy do przeprowadzenia całej procedury. I w tym przypadku właśnie tak jest.  

Kazimierz Łacek - Radny Rady Gminy Istebna 

- O ile chodzi o tą działkę 3229, to ona też jest sprzedana, bo tam widnieje jakby była... Nie, nie, 

nie, to jest na razie wykaz. Pani Wicewój, to akurat w tym wypadku ona nie jest sprzedana.  

 

Klaudia Pasterny - Zastępca Wójta Gminy Istebna 
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- To przepraszam, chodziło mi o te dwie działki, tak? Wcześniejszą...  

Kazimierz Łacek - Radny Rady Gminy Istebna 

- Ja mówiłem o tym numerze 3229, bo ja wczoraj sprawdzałem na BIP-ie, że ona widnieje...  

Klaudia Pasterny - Zastępca Wójta Gminy Istebna 

- To jest analogiczna sytuacja dotycząca kolejnej nieruchomości.  

Kazimierz Łacek - Radny Rady Gminy Istebna 

- Tak, tylko że na naszym BIP-ie jej nie było, na stronie, jak Pani mówi wczoraj się pojawiło, bo ja 

sprawdzałem, a znalazłem to właśnie na stronie, na BIP-ie Wisły, miasta Wisły. I dlatego o to 

pytam...  

Anna Kohut 

- Na stronie internetowej Gminy Istebna również to się znajdzie, tylko no musimy poczekać aż 

nam to Wisła prześle, do publikacji.  

Kazimierz Łacek - Radny Rady Gminy Istebna 

- No rozumiem, tylko z poślizgiem nie, ale w tej chwili możemy tylko znaleźć to jak mówię na 

stronie miasta Wisły. W związku z tym jeszcze, czy mogę jeszcze zadać kilka pytań Panie Wójcie?  

 

Magdalena Mucha - Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

- Panie Radny ja tylko chciałam sprostować, że na stronie internetowej BIP-u miasta Wisły jest 

wyraźnie napisane, że to jest nieruchomość gruntowa stanowiąca własność Gminy Istebna 

przeznaczona do zbycia w drodze bezprzetargowej. Więc tutaj nie ma na pewno błędu co do 

tego kto jest właścicielem tej nieruchomości. Proszę do Wójta, jeżeli Pan jeszcze ma pytania. 

Bardzo proszę.  

 

Kazimierz Łacek - Radny Rady Gminy Istebna 

- Dziękuję Pani Przewodnicząca. Więc czy w takim wypadku Gmina Istebna, skoro to jest na BIP-

ie gminy, nie gminy, ale miasta Wisły, nie ma prawa pierwokupu, żeby tą działkę kupić?  

 

Stanisław Legierski - Wójt Gminy Istebna 

- Ja tutaj poproszę, przepraszam Pani, mówimy cały czas o użytkowaniu wieczystym. Nie wiem co 

jeszcze można powiedzieć. Panie mecenasie proszę.  

 

Tomasz Szkaradnik - Radca Prawny 

- Wysoka Rado, Panie Radny. Tak naprawdę nie ma prawa pierwokupu, bo to gmina Istebna 

sprzedaje jakby tutaj na podstawie ustawy, która obowiązuje, tak. Więc to tak naprawdę ta 

konstrukcja, którą tutaj Pan jakby zaproponował, nie wiem, nie wiem skąd by się, znaczy powiem 

tak. Jesteśmy zobowiązani jakby przestrzegać przepisów prawa. Proszę po prostu zobaczyć do 
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ustawy o gospodarce nieruchomościami. Tam jest art. 198 G i wszystko w tym temacie. Tak 

naprawdę my możemy teraz dyskutować, ale z ustawami się nie dyskutuje. Organy władzy 

publicznej są zobowiązane wykonywać tego. Nam się to może jako, nie wiem, urzędnikom, 

radnym nie podobać, ale tak naprawdę ustawa obowiązuje, tak. I ona weszła w 2023 w tym 

zakresie i nie było innego wyjścia. Mogliście Państwo ewentualnie nie wykonać tego i spotkać się 

z użytkownikiem wieczystym w sądzie i zapłacić jeszcze dodatkowe koszty sądowe, które byłyby 

naprawdę sporym obciążeniem dla gminy.  

 

Kazimierz Łacek - Radny Rady Gminy Istebna 

- Panie Wójcie, no nas to wszystkich boli, że my to musimy sprzedać i dlatego ja chcę drążyć 

temat, bo wiadoma sprawa, nie. Mnie atakują mieszkańcy, pytają ciągle, nie tylko mnie, ale 

wszystkich nas. Każdy chce, żeby te działki zostały w gminie, bo były od dziada, pradziada, nie 

wiem od ilu lat, bo nie sprawdzałem, było to naszą własnością gminy, czyli naszą, wszystkich. 

Mylę się?  

 

Stanisław Legierski - Wójt Gminy Istebna 

- Panie Kaziku, ja przepraszam. Bo to tak może formalnie...  

 

Magdalena Mucha - Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

- Proszę, Panie Wójcie.  

 

Stanisław Legierski - Wójt Gminy Istebna 

- Takie przywiera ta dyskusja formę polemiki, ale nie wiem co jeszcze trzeba powiedzieć. My nie 

rozważamy działka i działka, tylko użytkowanie wieczyste. Już tu tyle razy padła formuła i 

definicja użytkowania wieczystego, że ja nie wiem co jeszcze tu trzeba powiedzieć. A z mojej 

strony najprostsza odpowiedź to pytanie do ustawodawcy, a nie do nas. Nie do Pana mecenasa, 

nie do wójta, no nie wiem co jeszcze można więcej powiedzieć.  

Kazimierz Łacek - Radny Rady Gminy Istebna 

- Panie Wójcie, to ja jeszcze jedno pytanie. Czy ta działka, bo doszły mnie informacje, że ona nie 

była użytkowana zgodnie z wieczystym użytkowaniem umowy tego wieczystego użytkowania. I 

czy można by było taką umowę poprosić obejrzeć? To było stworzone w 1995 roku.  

 

Stanisław Legierski - Wójt Gminy Istebna 

- Panie Kaziku, Panie Radny, na piśmie wie Pan, ma Pan takie informacje. Proszę to przekazać.  
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Kazimierz Łacek - Radny Rady Gminy Istebna 

- Czyli ostateczna cena tej działki jest taka, jak się pojawiła i to już nie mamy wpływu na to 

żadnego.  

 

Stanisław Legierski - Wójt Gminy Istebna 

- Panie Kaziku jeszcze, no ja tylko mogę powtórzyć to, co Pan mecenas powiedział. To nie są 

ludzie wybierani, bo mi się ten podoba, tylko to są osoby, które są upoważnione do sporządzania 

tego typu dokumentacji. Panie mecenasie, no jeszcze bym, no nie wiem, no jeszcze to, nie wiem, 

raz powiedzieć, dwa razy powiedzieć, bo cały czas krążymy wokół czegoś, co jest jasne, klarowne, 

oczywiste, co, jak stanowi przepis i co jest zapisane w ustawie.  

 

Magdalena Mucha - Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

- Proszę Panie mecenasie i to będzie już w tym temacie działek ostatnia odpowiedź. Tak jak 

powiedział Pan Wójt, jeżeli chodzi o tą umowę, o której Radny Kazimierz mówi, bardzo proszę 

złożyć to na piśmie, żeby ta formalność była zachowana i żeby wszystko było czarno na białym 

widoczne. Bardzo proszę Panie mecenasie.  

 

Tomasz Szkaradnik - Radca Prawny 

- Czyli ja po raz kolejny jakby powtórzę. To ustawa, która weszła w 2023 roku nie dawała wyboru 

organom władzy gminnej, żeby w jakiś sposób osoby, które mieszczą się w katalogu, czyli są 

użytkownikami wieczystymi, żeby im nie sprzedać. Oni mieli 12 miesięcy na złożenie wniosku. 

Jeżeli złożyli, gmina nie miała wyjścia. I jeszcze chciałbym, żeby Państwo jakby nie wprowadzali 

zamętu, że to była gminna, że to tak naprawdę jeżeli jest użytkownik wieczysty, to jest tak 

naprawdę prawie właściciel. On jest właścicielem budynków, które się znajdują na tym gruncie, a 

gmina czy Skarb Państwa, bo również jest formuła taka, że Skarb Państwa jest też właścicielem 

gruntu, no tylko ma prawo do gruntu, tak. I z tego tytułu pobiera opłaty roczne za użytkowanie 

wieczyste. Więc tutaj to nie jest tak, że Państwo mieli jakąś nieruchomość gminną, bo ona była 

po prostu oddana w użytkowanie wieczyste. Więc tak jak mówię, ustawodawca od wielu, wielu 

lat systematycznie wprowadzał regulacje, które powodowały, że użytkowanie wieczyste znikało z 

systemu. Ono już jest naprawdę szczątkowe, więc jakby w tym zakresie no nie było wyjścia. Ale 

tak jak mówię, no możemy to powtarzać 10 razy i Państwo jakby mogą się z tym nie zgadzać, ale 

to tak naprawdę nie tutaj uwagi do, do Pana Wójta czy do rzeczoznawcy, tylko do, do Sejmu i 

władz, które regulują to w postaci prawa powszechnie obowiązującego. Powtarzam, 

powszechnie obowiązującego.  
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Magdalena Mucha - Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

- Dziękuję bardzo. Tutaj troszkę, bo przy wypowiedzi Sołtys, Sołtys wsi Istebna, Pani Barbary. Pani 

Basia zadała pytanie odnośnie koncertu niepodległościowego i tutaj wiem, że Pani Ewa 

Macoszek-Dragon chce odpowiedzieć na to pytanie, a na kolejce po Basi, Pani Sołtys był Pan 

Sołtys wsi Koniaków, Pan Jan Gazur, więc bardzo proszę teraz o odpowiedź Panią Radną Ewę 

Macoszek-Dragon.  

 

Ewa Macoszek-Dragon - Radna Rady Gminy Istebna 

- Witam Państwa bardzo serdecznie. Pani Sołtys, bardzo dziękuję za miłe słowa. Cieszę się, że 

mogliśmy przygotować taki koncert. Koszt, który no niestety nie dało się uniknąć, bo nie 

jesteśmy w stanie zabezpieczyć nagłośnienia i to był jedyny koszt, który ponieśliśmy w związku z 

tą imprezą, to był koszt 5000 zł. Natomiast dzięki uprzejmości pani dyrektor zespołu szkół, 

mogliśmy skorzystać z sali gimnastycznej, co oczywiście i wszystkie, wszyscy muzycy i artyści, 

mali i więksi, zrobili to po prostu nieodpłatnie. Dziękuję.  

 

Magdalena Mucha - Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

- Dziękuję bardzo. I proszę, udzielam głosu Sołtysowi wsi Koniaków, Janowi Gazurowi.  

 

Jan Gazur - Sołtys wsi Koniaków 

- Dziękuję bardzo. Ja też pokrótce przedstawię zadania na ten rok, jeśli chodzi o fundusz sołecki. 

Więc tak, spotkanie dla seniorów Koniakowa już w tym roku się odbyło. Organizowane było 

wspólnie z Gminnym Ośrodkiem Kultury i z Panem Wójtem. Myślę, że tutaj chcę bardzo 

serdecznie podziękować za to działanie i taką propozycję. Myślę również, że w przyszłości inne 

sołectwa będę namawiał, żeby takie spotkania również organizować razem, żeby to był Sołtys, 

Gminny Ośrodek Kultury i Wójt. Dotychczas żeśmy organizowali oddzielnie, no ale fajnie, że taka 

współpraca nastąpiła. Następne zadanie to jest, jeśli chodzi o demontaż i montaż oświetlenia 

Koniakowa, to też jest z funduszu sołeckiego, ale to świąteczne oświetlenie. Później jest jeszcze 

obchody Dnia Dziecka dla szkół w Koniakowie, jedynka i dwójka, następnie festyn Trzech Sołectw, 

tak jak już Pani Sołtys wspomniała. Poprzedni rok mieliśmy po 5000 , zdecydowaliśmy o 

podniesienie ze względu na zabezpieczenie imprezy. Ryzykowaliśmy troszkę poprzednim razem. 

Pierwszy raz ta impreza była, także bardzo serdecznie też na ten rok, jeżeli wszystko będzie 

dobrze, serdecznie zapraszamy. Utrzymanie sprawności bojowej jednostki OSP w Koniakowie. 

Sołectwo na ten cel przeznacza 14 000 zł. Wykonanie i montaż tablicy pamiątkowej Gajdosza 

Jana Sikory na budynku Szkoły Podstawowej nr 2 w Rastoce w Koniakowie, 14 000 zł. 

Międzynarodowy bieg na Tyniok, 2000 zł. I konkurs kulinarny już też tradycyjnie dla szkół 

podstawowych w Koniakowie, również 2000 zł. To są zadania na ten rok, jeśli chodzi o fundusz 
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sołecki, ale chciałbym również zwrócić uwagę jeszcze na takie sprawy gospodarcze. I tutaj bym 

miał prośbę do Wójta. No dzisiaj ukończono naprawę studzienki na chodniku na Dachtonach, ale 

ten chodnik wymaga, no, cząstkowej czy miejscowej naprawy w wielu miejscach. Jest albo 

zapadnięty, albo są dźwignięte studzienki. Więc tutaj ogromna jest to prośba, żeby w tej sprawie 

no coś zrobić i ten chodnik ponaprawiać. Być może przy tej okazji również, jeśli chodzi o przejście 

do apteki, ponownie zwrócić na to uwagę. Być może zarząd dróg w tej sprawie będzie miał w 

tym roku, czy w najbliższym czasie inne niż dotychczas zdanie, bo to przejście jest z naszej strony 

proponowane już od wielu lat. Na razie jest odmowa Zarządu Dróg Wojewódzkich, jeśli chodzi o 

przejście z chodnika w stronę apteki i w stronę ośrodka zdrowia. Sprawa również jeszcze 

następna, to jest od kamieniołomu nad Euro czyszczenie rowu czy skarpy po prawej stronie. Jak 

tylko jest większy deszcz, czy nawet przymrozki, woda ta jest na drodze, stwarza 

niebezpieczeństwo, ale również zalewa mieszkańców, którzy są po przeciwnej stronie drogi. 

Natomiast tam są ogromne dwa przepusty, przez tą drogę, które mogą tą wodę zebrać i 

odprowadzić w stronę stoczku. Te przepusty praktycznie są nieużytkowane ze względu na to, że 

woda do nich nie dochodzi, jest ta skarpa zamulona. Także to wszystko. Dziękuję bardzo.  

 

Magdalena Mucha - Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

- Dziękuję bardzo. Tutaj widzę, że Pan kierownik te wszystkie kwestie drogowe sobie zapisał, 

więc. Na pewno. Na pewno będzie wszystko tutaj sprawdzone. Proszę, o głos prosi Radny 

Władysław Małyjurek.  

 

Władysław Małyjurek - Radny Rady Gminy Istebna 

- Dziękuję, ale jeszcze mam takie pytanie, bo to już chyba nie wiem, w listopadowej sesji 

podnosiłem. Chodzi o tą działkę, co mamy na Trójstyku. Ja w ten czas zadawałem pytanie do 

Pana Mirka Kawuloka, kierownika. Chodzi, czy można byłoby tam tą działkę jakoś częściowo 

zagospodarować? A chodziłoby tam szczególnie, czy można byłoby tam jakieś ze cztery stoiska 

postawić do takiego dla mieszkańców, którzy by tam mogli sprzedawać swoje artykuły 

pochodzące z gospodarstw?  

 

Stanisław Legierski - Wójt Gminy Istebna 

- Panie kierowniku proszę bardzo, ale z tego co wiem, to było już to mówione, ale proszę 

powtórzyć jak jest, jak jest problem.  

 

Mirosław Kawulok - Kierownik Referatu Rozwoju, Infrastruktury i Ochrony Środowiska 

- Więc tak jak jest działka na trzycadku, na de facto na Trójstyku, tak jest działką rolną, więc jeżeli 

jest działką rolną, no to niestety, ale... Sama rola nie wystarczy, żeby tam coś wybudować. 
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Musiałaby być działką budowlaną, a w tym przypadku w studium była rolna, w planie przy 

uchwaleniu również będzie rolna. Dziękuję.  

 

Władysław Małyjurek - Radny Rady Gminy Istebna 

- Ale chodzi mi Panie kierowniku o taką rzecz, to sobie tam część utwardzić, bo taką działkę, 

sobie tam utwardzić moglibyśmy na takiej działce i takie stanowiska postawić bez fundamentu. 

Czy to też, też po prostu jest sprzeczne ze wszystkimi wymogami? Dzięki.  

 

Mirosław Kawulok - Kierownik Referatu Rozwoju, Infrastruktury i Ochrony Środowiska 

- Zapisy planu stricte ERK opisuje co  można zrobić, więc można sobie też podejść. Dzisiaj 

pracujemy do szóstej. Pokażemy co jest proponowane i będziemy widzieć i może Pan sobie 

podejść. Tak? Dziękuję.  

 

Magdalena Mucha - Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

- Dziękuję. Proszę ad vocem Radny Bartłomiej Mucha.  

 

Bartłomiej Mucha - Radny Rady Gminy Istebna 

- Dziękuję. chciałem tylko przypomnieć, że kiedyś w Zakopanem była taka sytuacja. Kilka lat temu 

postawiono przyczepę samochodową bądź kempingową, nie pamiętam jaki rodzaj, obudowano 

ją drewnem i kiedy wichura zerwała obudowę tej przyczepy i śmierć poniosła pewna osoba, to 

była cała kolejka osób postawionych z zarzutami prokuratorskimi. Więc sugerowałbym dużą i 

daleko posuniętą ostrożność, szczególnie przypominając sobie ten przypadek, ze stawianiem 

właśnie takich, nazwijmy to, niezidentyfikowanych obiektów. Dziękuję.  

 

Magdalena Mucha - Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

- Dziękuję bardzo. Proszę Radny Hubert Kukuczka.  

 

Hubert Kukuczka - Radny Rady Gminy Istebna 

- Jak również tutaj głos mieszkańców i prośba o przystanek Istebna Gliniane o wiatę 

przystankową, która jako jeden z nielicznych przystanków jeszcze jest bez wiaty. Więc jeśli jest 

możliwość do Zarządu Dróg Wojewódzkich z taką prośbą. A druga sprawa jeśli chodzi o 

sprawozdanie wójta, którą tak Pan Lipowski prosi żeby udostępnić, to zachęcam, żeby Pan, 

ludzie, którzy nas obserwują, którzy klikają w link, obserwując naszą sesję, jednym kliknięciem 

mogą za pomocą PDF-u otworzyć sobie sprawozdanie wójta i spokojnie przeczytać. Więc 

uważam, że powinni skorzystać z takiej funkcji. Dziękuję.  
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Magdalena Mucha - Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

- Dziękuję. Ad vocem Radny Piotr Lipowski.  

 

Piotr Lipowski - Radny Rady Gminy Istebna 

- Dziękuję za uwagę Panie Hubercie, ale mi się wydaje, że może po prostu wyborcy chcą usłyszeć 

Pana Wójta na tej sesji. Dziękuję bardzo.  

 

Magdalena Mucha - Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

- Dziękuję. Słyszą i widzą i odpowiada na bieżąco na pytania, także myślę, że i fonia i wizja jest, 

ma się dobrze. Proszę Radny Kazimierz Łacek.  

 

Kazimierz Łacek - Radny Rady Gminy Istebna 

- Dziękuję Pani Przewodnicząca. Jak Hubert wspomniał o przystankach, to też chciałem 

przypomnieć o przystanku na Byrtach. Wybita szyba, tam by trzeba było też, może z któregoś 

zdemontowanego przystanku pasowała. Czasem były wyciągane, które nie były potrzebne. 

Dziękuję.  

 

Magdalena Mucha - Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

- Dziękuję. Momencik, tylko mi się tutaj, muszę sobie jeszcze raz włączyć, bo mi się tutaj coś 

jakieś... Potrzebuje zaktualizować tablet, momencik. znaczy się nie tablet, tylko konkretnie sesję. 

Jest. Mam. Dziękuję bardzo. I tutaj mamy w kolejności ad vocem Władysław Małyjurek. Proszę.  

 

Władysław Małyjurek - Radny Rady Gminy Istebna 

- Ja jeszcze chciałem podziękować panu z Jaworzynki, bo nie będę imiennie, bo która ma firmę, 

że obcięli gałęzie na wejściu na cmentarz. Bardzo właśnie chcę za to podziękować i jest to fajnie 

zrobione, także jeden problem mamy usunięty z głowy. Dziękuję bardzo.  

 

Magdalena Mucha - Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

- Dziękuję. Bardzo dobrze słyszy się o tym, że jeszcze są takie inicjatywy społeczne, że są jeszcze 

społecznicy, którzy mimo wszystko biorą sprawy w swoje ręce i zadziałają, kiedy jest taka 

potrzeba. Proszę, o głos prosi Radny Piotr Lipowski.  

 

Piotr Lipowski - Radny Rady Gminy Istebna 

- Dziękuję bardzo Pani Przewodnicząca. Ja tu mam pytanie do Pana Mirosława kierownika. Czy ta 
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lampa na Stecówce, bo tu byli, był chyba jeden mieszkaniec. Czy jest, jest to realizacja tej lampy, 

czy jest jakoś w najbliższym okresie do zrealizowania? I też o tych gałęziach chciałem, ale to 

ogólnie powiedzieć, bo mieliśmy dwa przypadki, właśnie jeden pożar i drugi raz zapalenie się 

sadzy i te gałęzie też są u nas, bardzo musieli po prostu jeden, jeden zastęp jak gdyby strażacki w 

ogóle wjechał w stodołę przez  takie gałęzie, że tam musieli omijać, a to są auta po milion 

złotych, także prawdopodobnie ze strażakami musimy zrobić i sami to obciąć, bo po prostu no 

nie ma już jak dotrzeć do tych ludzi. Dziękuję bardzo.  

 

Magdalena Mucha - Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

- Dziękuję. Proszę Panie kierowniku.  

Mirosław Kawulok - Kierownik Referatu Rozwoju, Infrastruktury i Ochrony Środowiska 

- Szanowni radni z tego co sobie przypominam, mówiliśmy wszyscy o lampach i tak jak 

powiedziałem, że jeżeli będzie jaka możliwość dofinansowania lamp, no to zostanie wytypowane 

parę punktów i na te zadania zostaną zlecone dokumentacje. Na dzień dzisiejszy nie ma 

możliwości, pokazują się programy, ale jeżeli coś będzie, no to będziemy realizować. Dziękuję.  

Magdalena Mucha - Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

- Dziękuję bardzo. Czy jeszcze ktoś chciałby zabrać głos. Radny Sołecki przepraszam... Powiatowy. 

Janusz Juroszek proszę.  

Janusz Juroszek - Radny Powiatu Cieszyńskiego 

- Dziękuję bardzo. Na początku to chciałbym pogratulować nowej Skarbnik pomyślności w 

trudnej pracy. Proszę Państwa, tutaj może na początku to się ustosunkuje do tych pytań, które 

zostały przedstawione przez Panią Sołtys Istebnej Panią Basię. No jeżeli chodzi o ten chodnik, to 

będzie to zgłoszone, bo to już drugi raz, jak gdyby ta sytuacja się pojawia. Wiem, w którym to 

jest miejscu, więc widocznie to nie zostało poprawione należycie. Jeżeli chodzi o przystanki, no 

tutaj przystanki to jest w kompetencji gminy, więc gmina jak gdyby buduje przystanki. I 

przystanek w Dziedzinie[?] u Haratyków, to by albo z funduszu sądeckiego można było 

wybudować, albo gmina to zasponsoruje ze swojego budżetu i te przystanki by się tam pojawiły. 

Tam jest z tego co wiem jest problem z działką, bo działka bezpośrednio przylega do chodnika, 

więc by tam trzeba było chyba działkę wykupić i uregulować kwestie właśnie takie prawne i tak 

to wygląda. Tak samo z przystankiem na Glinianym, no to też gmina jak gdyby, tak samo z 

oświetleniem tych przejść dla pieszych, to również jest jak gdyby w kompetencji gminy. No 

gmina, jeżeli jest gotowa na taką inwestycję, no to takie oświetlenie by się mogło pojawić 

należycie oświetlone, tak żeby nie tam przeszkadzało kierowcom czy, czy pieszym, tak to, tak to 

wygląda. Ale te sprawy powiatowe, które Pani Sołtys złożyła, to napiszemy interpelację i myślę, 

że to w ramach takich robót bieżących zostanie poprawione. Zresztą myślę, że cała ta droga 

będzie jeszcze sprawdzona, może w innych miejscach też tam się gdzieś chodniki zapadają, bo po 

zimie to różnie może być. Proszę Państwa, ja chciałbym poruszyć dwie sprawy. Pierwsza sprawa 
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to są drogi powiatowe. Ja celowo napisałem do Państwa, do Rady całej, pismo w sprawie 

współfinansowania dróg powiatowych. Myśmy bardzo długo na komisji w powiecie analizowali 

kwestie dróg powiatowych. Obecnie sytuacja wygląda tak, że wszystkie gminy Powiatu 

Cieszyńskiego współfinansują między innymi taką prostą inwestycję jak nakładki drogowe. W 

tym roku powiat przeznaczył 8 milionów złotych na nakładki drogowe. Z tego co mamy w 

danych, praktycznie większość gmin jak gdyby podejmuje się tych inwestycji. W tym roku będzie 

robiony remont drogi powiatowej w Jaworzynce i ta droga będzie zrobiona do połowy. Ten 

remont się zakończy w Jaworzynce Centrum, tam jest podane numer chyba 814. Więc inwestycja 

będzie wyglądała w taki sposób, że będzie pół drogi wyremontowanej. Druga, znaczy możliwość 

tego, aby druga część drogi była wyremontowana na dzień dzisiejszy to jest jedynie możliwość 

nakładki. Nie ma żadnego programu, z którego by można było skorzystać, żeby tą inwestycję jak 

gdyby w Jaworzynce zrealizować. Ani z Interregu to jest niemożliwe na dzień dzisiejszy, ani z 

Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg, ponieważ powiat jak gdyby już na tą kadencję ma 

przewidziane inwestycje właśnie w tym projekcie. I to jest taka prośba do Państwa, żebyście to 

Państwo przeanalizowali, jak to Państwo widzicie. Tak samo droga przez Dziedzinę, 2 kilometry 

drogi i ta droga jak gdyby ona w takim remoncie bieżącym jeszcze może przez parę lat być 

remontowana, ale przyjdzie taki okres, że ta droga może całkowicie jak gdyby no już ulec 

takiemu, mówiąc kolokwialnie rozsypaniu, że będzie problem z tą drogą. Taki remont takiej 

nakładki, która ma grubości 8 centymetrów, bo tak to wygląda, jest to, to jest kwestia umowy 

pomiędzy gminą i powiedzmy samorządem. Różnie dopłacają, Ustroń dopłaca 50 procent Wisła, 

chyba 40 i Wisła większość swoich takich dróg powiatowych zrobiła w tym, przez te inwestycje. I 

tutaj tak po analizie, jakby Państwo sprawę przemyśleli, no to ja myślę, że przez całą kadencję to 

jest gdzieś około 2 miliony koszt, przez 4 lata, tak by to wyglądało. No proszę Państwa, no biorąc 

pod uwagę tą Jaworzynkę, trochę to będzie wyglądało tak powiedzmy sobie, no dziwnie, że pół 

drogi jest zrobione pół nie. To jest prośba, ja wiem, że wy tu macie swoje wydatki, swój budżet, 

ale tak to na dzień dzisiejszy wygląda. Nie ma możliwości takiej, żeby powiat w jakiejkolwiek 

gminie współfinansował w 100% inwestycje, inwestycji. To jest po prostu na dzień dzisiejszy 

niemożliwe. Taka jest polityka i tak to wygląda. Tak samo jest problem drogi przez Zameczek, 

ponieważ no wiemy jak ta droga wygląda i tutaj jeżeli nie znajdzie się żaden program dotyczący 

remontu tej drogi, no to prędzej czy później te remonty bieżące będą niewystarczające, więc 

myślę, że tutaj no kwestia współfinansowania to będzie taki temat, który Państwo jeszcze mi się 

wydaje, będziecie próbowali przed sobą, no tutaj jeszcze dyskutować. Więc tutaj jest prośba, 

żebyście to Państwo jeszcze analizowali, my tą sprawę będziemy jakoś próbowali również 

poprzez wnioski do budżetu kierować, więc tak to wygląda z drogami powiatowymi. Druga 

kwestia, którą chciałem poruszyć to jest kwestia fotoradaru. Na zebraniu wiejskim 11 września 

była uchwała zebrania wiejskiego w sprawie fotoradaru na drodze wojewódzkiej 943, dokładnie 

Istebna, Beskid, Jaworzynka, Czerna. W tej sprawie złożyliśmy najpierw pismo jako uchwała 

zebrania wiejskiego do centralnego tam, do Centrum Analiz Ruchu Drogowego w Warszawie. 
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Oczywiście to zostało odesłane do Katowic, do tam do Generalnego Inspektora Ruchu 

Drogowego. Oczywiście informacja jest taka, że nie ma pieniędzy, więc jest to na dzień dzisiejszy 

budowa takiego, czy instalacja takiego fotoradaru wręcz no powiedzmy niemożliwa. Gmina nasza 

nie jest nawet w takim spisie powiedzmy dróg, które są najbardziej zagrożone w całym 

Województwie Śląskim. My praktycznie nie istniejemy w tym spisie. W Powiecie Cieszyńskim 

chyba jest jedna tylko droga, gdzie jest niebezpiecznie, jest brana pod uwagę, więc praktycznie 

nas nie ma w takim systemie zagrożenia. Sugerowano, że jeżeli będą pieniądze, to wezmą 

analizę. Tu była analiza robiona, bo rozmawiałem, sprawdzali ten teren dokładnie, więc na dzień 

dzisiejszy pieniędzy nie ma. Zasugerowano, żeby gmina kupiła fotoradar. Koszt taki to jest 200 

000 zł gdzieś. Oczywiście pieniądze by nie szły do gminy z fotoradaru, bo to tak wygląda, że te 

pieniądze za te przekroczenie prędkości by szły do tego Centrum Analiz w Warszawie, a fotoradar 

byłby na terenie gminy i byłby kupiony przez gminę i konserwacja i cała kwestia powiedzmy tam 

obsługi również byłaby w kompetencji gminy. I jeżeli byłyby, znaczy jest możliwość postawienia w 

taki sposób. Komendant posterunku policji wysłał również pismo pozytywne. Komisariat Policji w 

Wiśle jest pozytywnie nastawiony jak najbardziej za postawieniem takiego fotoradaru. Później 

napisaliśmy kolejne pismo, żeby z demontażu taki fotoradar przekazać. W gminie nie ma na razie 

takich fotoradarów z demontażu, więc, więc tak to wygląda z tym fotoradarem. Na razie sprawę 

tam w imieniu mieszkańców cały czas wiem, że gmina też tutaj jak gdyby pisma w tej sprawie 

składała. Sprawy cały czas pilotujemy, ale chcę już tutaj z góry Państwu powiedzieć, że jest to 

bardzo trudne. I, ale miejmy nadzieję, że z perspektywy czasu jakoś ta sprawa może nabierze 

jakieś światło dzienne i uda się taki fotoradar jak gdyby postawić. Proszę Państwa również jak 

gdyby tutaj chciałbym trochę o szpitalu w Cieszynie powiedzieć, bo się zmienił nowy dyrektor 

szpitala. Szpital jest ciągle zadłużony, ale jest program naprawczy tego szpitala, więc ostatnio na 

sesji dyrektor przedstawił między innymi co zamierza, jakie zamierza inwestycje przeprowadzić w 

szpitalu, między innymi była informacja o remoncie SOR-u. Również zamierza się remontować 

pawilony, między innymi tam pawilon drugi, czwarty czy szósty, więc plany są bardzo takie no 

ambitne. Miejmy nadzieję, że i te remonty i oczywiście ten, ten plan naprawy finansów uda się 

dyrektorowi. No jest problem z oddziałem pediatrycznym, ale problem dotyczy właśnie lekarzy, 

nie ma lekarzy, więc nadzieję dzisiejszy, to jest to jest niemożliwe. Dziękuję bardzo.  

 

Magdalena Mucha - Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

- Dziękuję bardzo. Nie wiem, Wójcie jakieś odniesienie do wypowiedzi radnego? Czy, czy 

wszystkie sprawy zostały zapisane?  

 

Stanisław Legierski - Wójt Gminy Istebna 

- Panie Januszu no dziękujemy za przedstawienie. Ja tak tylko w kwestii ciekawości. Ile, ile ten 
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remont tej drogi na tym odcinku będzie kosztował? Ale to jakby nie chodzi mi o precyzję, to tak 

w przybliżeniu.  

 

Janusz Juroszek - Radny Powiatu Cieszyńskiego 

- W przybliżeniu chodzi o nakładkę, tak Panie Wójcie?  

 

Stanisław Legierski - Wójt Gminy Istebna 

- Znaczy się nie, ja mówię to, co teraz będzie powiat realizował.  

 

Janusz Juroszek - Radny Powiatu Cieszyńskiego 

- To jest 2 miliony, chodzi o drogę w Jaworzynce, tak?  

Stanisław Legierski - Wójt Gminy Istebna 

- Tak, tak.  

 

Janusz Juroszek - Radny Powiatu Cieszyńskiego 

- Tak, tak, już zaraz. Dokładnie remont będzie kosztował, 3 800 000.  

 

Stanisław Legierski - Wójt Gminy Istebna 

- Panie Januszu, nie, ja tylko tak orientacyjnie, żeby wiedzieć. Chcę powiedzieć, że...  

 

Janusz Juroszek - Radny Powiatu Cieszyńskiego 

- I przepraszam, powiat dopłaca chyba 3 800 000 , powiat dopłaca 700 000, gmina tutaj nic nie 

dopłaca, więc tak to wygląda. Możliwe to było ze względu na program Interreg i też Państwo 

dobrze wiecie, że gdyby nie wasza uchwała w sprawie numeru drogi, która połączyła tą drogę, to 

by tego remontu nie było. Reszta tych inwestycji jest uzależniona od współfinansowania. No 

niestety tak to wygląda.  

 

Stanisław Legierski - Wójt Gminy Istebna 

- Panie Januszu, ja to oczywiście doskonale rozumiem. Pan to przedstawił i dziękujemy. Ja tylko 

chcę powiedzieć, że i dla mnie w tej chwili to jest ważniejsze. Realizujemy zadanie za 4 700 000 zł 

w Jaworzynce dwie drogi, Zapasieki, Szkawlonka i dwa mosty. Także to tak tylko żeby, żeby też 

porównać i powiedzieć jaka skala też tu jest naszej inwestycji, więc na dzień dzisiejszy dla mnie 

ważniejszą drogą jest droga, te dwie drogi Szkawlonka, Zapasieki i te dwa mosty, bo za moment 
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by się okazało, że mieszkańcy Zapasiek zostaną odcięci komunikacyjnie od nie tylko reszty gminy, 

ale też i powiatu. Dziękuję.  

 

Janusz Juroszek - Radny Powiatu Cieszyńskiego 

- Ja to rozumiem, mogę Pani Przewodnicząca,  bo sobie sam głos udzielam.  

 

Magdalena Mucha - Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

- Proszę, proszę.  

 

Janusz Juroszek - Radny Powiatu Cieszyńskiego 

- Ja to rozumiem wszystko i te inwestycje gminne, ale myślę, że tutaj sprawa jest taka. W nowym 

budżecie jakby się dało wygospodarować około 300 do 400 tysięcy, to wtedy taki kilometr 

nakładki jest możliwy. Tak to wygląda. Myślę, że powiat byłby w stanie 30 procent iść na tak, taki 

układ, że gmina by dopłacała 30%. Ustroń jest bogaty wiadomo, nie. On sobie może płacić 50%, 

czy tam wskoczył, bo tak to wygląda. Ja się martwię, bo jak zrobi się pół drogi w Jaworzynce, a 

pół nie będzie zrobione, no to, to takie to trochę będzie no, no tak to będzie wyglądało no 

dziwnie. No ja tutaj proszę tylko Państwa, no wiadomo, że to jest kwestia całej kadencji, to jest 

tutaj nowa Pani Skarbnik, może coś tam znajdzie jakieś fundusze. Panie Wójcie, no tutaj, no, no 

wszystkie gminy wchodzą w ten cały program, myśmy dotychczas nie weszli w to. Tak to 

wygląda, no więc niech to Państwo jeszcze przeanalizują. No ja tylko proszę, ja tutaj nie, nie chcę 

żebyście, chyba że przesunięcia zrobicie i...  

 

Stanisław Legierski - Wójt Gminy Istebna 

- Panie Januszu, my to doskonale rozumiemy. Ja powiedziałem tylko o inwestycji dużej w 

Jaworzynce. Do tego dochodzi, dochodzą inwestycje drogowe w Istebnej i też biorę pod uwagę 

procentowy udział dróg powiatowych w Gminie Istebna. Więc porównywanie dwóch 

samorządów no też nie do końca, nie do końca jest właściwe, ale my się nie odżegnujemy od 

tego. Jak się pojawią fundusze, to oczywiście tak, bo też korzystają z tego nasi mieszkańcy. 

Natomiast dla mnie dzisiaj, jeżeli chodzi o Jaworzynkę, to jest priorytet, Zapasieki z mostem i 

Szkawlonka z mostem. Zresztą radni się też już tutaj wypowiadali na ten temat, także to nie jest, 

że nie, tylko po prostu no my też musimy zadbać o to, co już jest w stanie praktycznie nie do 

użytkowania. A takie drogi są właśnie i na Zapasieki i na Szkawlonce, nie mówiąc o mostach. 

Dziękuję.  

 

Janusz Juroszek - Radny Powiatu Cieszyńskiego 

- Pozwolę sobie Pani Przewodnicząca jeszcze raz. Panie Wójcie, ja sobie zdaję z tego sprawę i 
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tutaj to nie jest tak, że jesteśmy przeciwko tej inwestycji w Jaworzynce. To nie tylko dotyczy 

Jaworzynki, bo Zameczek, dobrze Państwo wiecie jak wygląda. I przejazd przez Zameczek po tej 

części naszej, tutaj naszej gminy no jest jaki jest, więc te, nie ma na dzień dzisiejszy takiego 

programu, gdzie by można było powiedzmy, no ten program, wejść w ten program i spróbować 

te pieniądze ściągnąć. Więc to jest i kwestia Zameczku i kwestia Dziedziny. Przez Dziedzinę się tą 

drogę jeszcze da może przez parę lat na taki remont bieżący, może się da jeszcze to remontować, 

no ale to też już jest na takim etapie i gmina nasza od 2008 roku, kiedy były robione te remonty, 

nie weszła w to współfinansowanie. Praktycznie wszyscy to robią, no Wisła co roku robiła 

kilometr nakładki, ja nie porównuję budżetów i oni stopniowo tam zrobili Dziechcinkę, chyba 

Górnośląską i tak dalej, więc tak to wygląda. Więc to jest taka prośba na przyszłość.  

 

Stanisław Legierski - Wójt Gminy Istebna 

- Ja mogę powiedzieć, tylko przepraszam, ale Pani Przewodnicząca, można? My się nie 

odżegnujemy, natomiast no Wisła też część dróg przejęła powiatowych, a moje pytanie jest 

takie. Czy mając tak szacowną, zacną rezydencję, czy nie można było, czy w ogóle były 

podejmowane rozmowy z kancelarią prezydenta? Bo mi się wydaje, że te miliony, chyba nie 

byłby to problem, ja nie twierdzę, że, że będzie zgoda, ale, no ale przyjmując tam jeden, drugi, 

trzeci i kolejny prezydent, jaki będzie gości, no też mu chyba powinno zależeć na tym, żeby ta, 

żeby ta droga była. Więc nie wiem czy w ogóle były prowadzone czy rozmowy, a jak nie 

rozmowy, to przynajmniej wnioski do kancelarii prezydenta, żeby wspomógł, w tej inwestycji. 

Dziękuję.  

 

Janusz Juroszek - Radny Powiatu Cieszyńskiego 

- Pozwoli Pani Przewodnicząca. Jeżeli chodzi o drogę przez Zameczek to droga do bramy jest od 

Czarnego jest częścią Wisły przez od bramy do bramy, to jest Skarbu Państwa czyli prezydenta i 

później należy do naszej gminy. Nie były podejmowane tam rozmowy, ale z tego co wiem, jest, 

jeżeli chodzi o drogę przez Zameczek, tam jakaś koncepcja się pojawia, jakieś światło jest. Poza 

tym Wisła wcześniej miała też koncepcję remontu w ogóle tego odcinka, ale ze względu na 

powódź, która była wtedy, nie wiem, tam coś z tymi dożynkami wtedy taka była. Tak, strasznie 

było, tam były straszne straty, więc oni się z tego wycofali, więc oni to jak gdyby cały czas mają, 

mają na uwadze. Z tego co na komisji mówiono ostatnio, więc światło jest jakieś pozytywne w 

sprawie tej drogi. Ale martwią mnie te drogi przez Dziedzinę i w Jaworzynce, więc tutaj myślę, że 

przez tą kadencję jakoś może się uda, jakieś przesunięcia budżetowe. Dziękuję.  

 

Magdalena Mucha - Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

- Dziękujemy. Proszę tylko wyłączyć mikrofon. Oczywiście, tak jak Pan słusznie zauważył, mamy 

przed sobą całą kadencję, więc może się jeszcze wszystko wydarzyć. Miejmy nadzieję, że uda się 
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w jakiś sposób wspomóc też i tamtą część tych dróg powiatowych, które są w naszej gminie. Tu 

jeszcze ad vocem zgłasza się do odpowiedzi Pani Przewodnicząca Jadwiga. Przepraszam. Do 

wypowiedzi Pani Jadwiga Waszut, przewodnicząca. A później jeszcze Sołtys wsi Koniaków jest na 

kolejce i też...  

 

Jadwiga Waszut - Radna Rady Gminy Istebna 

- Dziękuję bardzo. Ja tak króciutko. Panie, Panie Radny Powiatowy, Panie Januszu. Ja to 

rozumiem co Pan mówi, że ta droga w Jaworzynce będzie nieładnie wyglądać, bo wiemy jak się 

coś remontuje i coś się remontuje do połowy, a reszta zostaje. Ale wszyscy radni wiemy po 

naszych corocznych objazdach dróg ile nam tu dróg trzeba wyremontować na terenie gminy. I jak 

potem zagłosować. Jaki my mamy dylemat, jak ten guzik nacisnąć, którą drogę pierwszą, którą 

na samym końcu, zanim się wyremontuje dwie, trzy, to ta pierwsza już wymaga kolejnego 

remontu. Także to są naprawdę ciężkie tereny, zresztą Panu tego nie trzeba tłumaczyć. Naprawdę 

niektóre osoby mają problem z dojściem takim swobodnym do głównej drogi, nie mówiąc o 

swobodnym wyjeździe, także my chyba jako radni będziemy się musieć w głównej mierze skupić 

na tych drogach. Ale oczywiście wszystkie możliwe środki na ten cel będą przeznaczone. 

Dziękuję.  

 

Magdalena Mucha - Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

- Dziękuję. Bardzo proszę, Jan Gazur, Sołtys wsi Koniaków.  

 

Jan Gazur - Sołtys wsi Koniaków 

- Ja króciutko. Tutaj już Pani Jadwiga powiedziała to, co chciałem powiedzieć. Panie Januszu, 

powiat, prawie albo około 7 kilometrów dróg na terenie Gminy Istebna. I nie wyremontuję do 

końca jednej drogi i mówimy, że to będzie ganiba[?]. No tak, to będzie ganiba. Ale właścicielem 

tej drogi jest powiat. Gmina Istebna ma prawie 200 kilometrów dróg. I my musimy sobie dać 

radę z tym. I mamy stale problemy, jeśli chodzi o remont dróg, czy nakładka, czy tylko jakieś inne 

środki tymczasowe. Więc... Ja bym tego naprawdę nie rozumiał, żeby Gmina Istebna do powiatu 

dopłacała do tych takich drobnych kilometrów, które Gmina Istebna w swoim zadaniu ma jako 

gminy, jako drogi gminne. I czekamy na te remonty wiele lat. Dziękuję.  

 

Magdalena Mucha - Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

- Dziękuję bardzo. Radny powiatowy ad vocem.  

 

Janusz Juroszek - Radny Powiatu Cieszyńskiego 

- Ustosunkuje się. Proszę Państwa, to nie jest tak, że my chcemy, znaczy my chcemy, może 
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inaczej. Że to nie jest tak, że jest taka wizja, żeby zabrać pieniądze z budżetu na drogi, to jest inna 

sprawa, to trzeba by wygospodarować jak gdyby no jako osobny jakiś tam zapis w planie 

inwestycji i tak dalej. Ale to co Pan Sołtys mówił, tak jest przyjęte Panie Sołtysie. Nasza gmina od 

2008 roku nie weszła w to współfinansowanie, wszystkie gminy w to weszły, powiat nie zrobi. 

Wejdzie w program, jeżeli będzie program, to napisze program, no nie wiem, Interreg jakby był 

połączony, nie wiem, Jaworzynka z Herczawą, jakby była taka okazja, no to na pewno powiat to 

taki program spróbuje uruchomić i współfinansuje to i Jaworzynka jest zrobiona. Ale jeśli chodzi 

o Rządowy Fundusz Rozwoju Dróg, no tutaj praktycznie, no to jest niemożliwe. A jeżeli chodzi o 

nakładki, zawsze wysyła z zarządu osoba odpowiedzialna do gminy pismu, chyba co roku tak jest, 

czy jest gmina zainteresowana i tak to robią. Jakby powiat zrobił nam drogę i byłoby to 

finansowane w 100% przez powiat, no to ja nie wiem, czy by to w ogóle przeszło. Więc tak to 

wygląda, to jest tak przyjęte, więc. Bo albo czekamy na jakiś program, który się pojawi i wtedy z 

tego programu się robi remont, a z takiego programu na razie tam powiedzmy nie ma jakiejś 

wizji, albo się robi nakładki, więc większość gmin robi nakładki. Prawie wszystkie gminy robią 

nakładki. A martwi mnie to, bo jak tą Jaworzynkę zrobią, zresztą tutaj... A co powtarzam jedno i 

to samo.  

 

Magdalena Mucha - Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

- Dobrze...  

 

Janusz Juroszek - Radny Powiatu Cieszyńskiego 

- No to Dziedzina jeszcze zostaje, też mnie martwi Dziedzina, bo jest też w takim stanie już no 

fatalnym. To jest kwestia, tak jak Pani Przewodnicząca powiedziała, no myślę, że jeszcze będzie 

wiele możliwości na, wiele możliwości, żeby ten temat poruszać.  

 

Magdalena Mucha - Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

- Podjęcie, na pewno.  

 

Janusz Juroszek - Radny Powiatu Cieszyńskiego 

- Dziękuję.  

 

Magdalena Mucha - Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

- Tu jeszcze ad vocem, znaczy do głosu, o głos prosi Wójt Gminy.  

 

Stanisław Legierski - Wójt Gminy Istebna 
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- Panie Januszu, ja też jeszcze chcę raz powiedzieć, że my się nie odżegnujemy, natomiast sołtys, 

przedstawiciel sołectwa Koniaków i mieszkańców też podnosi słuszne kwestie. Przewodnicząca 

też podnosi słuszne kwestie. To załóżmy hipotetycznie tak, niech powiat zrobi Jaworzynkę i 

będziemy o procentach myśleć przy drugiej drodze. Do tych 30 i wtedy będzie więcej. Spróbujmy 

to tak zrobić no, nie zrezygnujemy z inwestycji dla nas strategicznych. To powtarzam z całą mocą, 

że tutaj dla mnie to jest ważne. I no i ten, już, już w kolejce do, do ten, do, złożone są dokumenty, 

jak wygląda droga, przynajmniej ten, część drogi od schroniska na Zaolziu po, tutaj po 

rozwidlenie w stronę Pietraszonki i Mlaskawki. Tam już, tam się już nie idzie minąć, tam są już 

takie dziury, że tam jedynie wyższy samochód przejedzie, jedna z główniejszych dróg. No to my ją 

zostawimy? No ja uważam, że nie. Także nie mówię, że nie będziemy, natomiast na tą chwilę to 

są, to są nasze też priorytety, nie tylko moje, ale jesteśmy już też po rozmowie z radnymi, radni 

są po objeździe i takie, takie sugestie na tych na dyżurach pani przewodniczącej i przewodniczący 

komisji i radnych, którzy też chodzą również takie są. Dziękuję.  

 

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Władysław Małyjurek 

- Bartłomiej Mucha - (Ad Vocem) 

- Piotr Lipowski - (Ad Vocem) 

- Władysław Małyjurek - (Ad Vocem) 

- Radca Prawny Tomasz Szkaradnik 

- Sołtys wsi Istebna Barbara Juroszek 

- Kazimierz Łacek - (Ad Vocem) 

- Sołtys wsi Istebna Barbara Juroszek 

- Kazimierz Łacek - (Ad Vocem) 

- Zastępca Wójta Klaudia Pasterny 

- Radca Prawny Tomasz Szkaradnik 

- Radca Prawny Tomasz Szkaradnik 

- Radna Ewa  Macoszek-Dragon 

- Sołtys wsi Koniaków Jan Gazur 

- Władysław Małyjurek 

- Bartłomiej Mucha - (Ad Vocem) 

- Hubert Kukuczka 

- Piotr Lipowski - (Ad Vocem) 

- Kazimierz Łacek 

- Władysław Małyjurek - (Ad Vocem) 

- Piotr Lipowski 

- Radny Rady Powiatu Cieszyńskiego Janusz Juroszek 
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- Radny Rady Powiatu Cieszyńskiego Janusz Juroszek 

- Sołtys wsi Koniaków Jan Gazur 

- Radny Rady Powiatu Cieszyńskiego Janusz Juroszek 

- Wójt Gminy Istebna Stanisław Legierski 

  

11. Zakończenie posiedzenia. 

Magdalena Mucha - Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

- Dziękuję bardzo. Wobec wyczerpania porządku obrad zamykam XIV sesję Rady Gminy Istebna. 

Bardzo dziękuję wszystkim za obecność. 
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